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Komu jedrski odpadki, 
komu denar?

Nezadovoljni Cerkljam očitajo, da občina in ARAO delata mimo njih.

Posavje - Da bo odlagališče jedr
skih odpadkov v Posavju, konkretno 
nekje v bližini občinske meje med 
občinama Krško in Brežice, vedo vsi 
razen Brežičanov. Kako naj si dru
gače razlagamo civilne iniciative in 
njihove zahteve, da se z raziskavami 
prekine še preden so se začele, češ, 
da pri nas pa odpadkov nočemo 
imeti.

Pa še kako jih bodo imeli. Četudi 
bo končna lokacija odlagališča na ob
močju občine Krško, jih bodo imeli 
tudi Brežičani; glede na pihanje vet
rov celo bolj kot Krčani sami.

Kaj ni že dobrih 30 let enako tudi 
| 2 nuklerko? Stoji v občini Krško, na 
■ meji z občino Brežice. Vpliv okolja 
I ne pozna meja med občinami in na 
I teh mejah se nič ne ustavi. No, nekaj 
' seje le ustavilo - pretežni del denar- 
| ja. Denar dobi le občina Krško. Mor- 
I da so prav zato vsak dan glasnejša 
l Ugibanja, od kod pravzaprav pri- 
I bajajo pobude za nastajanje civilnih 

iniciativ in s čim so stimulirane. Kdo 
manipulira z javnostjo in zato iz
korišča tudi medije?

Kako to, da so novinarji dobili va
bilo za srečanje krajanov Cerkelj ob 
Krki in hkrati z njim tudi sporočilo,

da niso vabljeni? Kako to, da pred
sednik ZEG-a Karel Lipič trdi, da 
v Brežicah ni primerne lokacije in 
hkrati tiho zagovarja lokacijo v Kr
škem, ki je v neposredni bližini Bre
žic? Ob tem je še posebej zanimivo,

da Hrvoje Oršanič, član in pred
stavnik ZEG-a v Občinskem svetu 
Brežice vidi primemo lokacijo za 
raziskave.

Iz vsega tega je mogoče spregle
dati obris načrtnih manipulacij in

morda celo podkupovanj, ki se skri
vajo pod strokovnim izrazom “ko
municiranje z javnostjo”, mi pa ga 
bomo poimenovali bolj preprosto 
“umazane igre”.

...na strani 3
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112 odslej v 
Brežicah
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Kdo so novi
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Direktor KZ 
Sevnica tudi v 
Bruslju
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Policija gre na lepše Država dela
Brežice - Policijska postaja Brežice je pretesna in premajhna za tolikšno 

Število policistov, kot jih narekuje zelena meja. Zato se zaposleni že veselijo 
Prve polovice leta 2007, ko se bodo selili v nove prostore. V nekdanji stavbi 
Jutranjke bodo imeli na voljo 3000 kvadratnih metrov neto površin. V novi 
stavbi bo zaposlenih skupaj 189 ljudi, vključno z vodniki službenih psov.

Za zagotavljanje poslovnih prostorov za delo policijskih enot na t. i. 
bodoči zunanji schengenski (zeleni) meji je pristojno Ministrstvo za jav
ijo upravo, Direktorat za investicije, nepremičnine in skupne službe 
državne uprave. Zato za policijo vodi tudi gradnjo nove policijske posta- 
Je v Brežicah.

Gradnja objekta bo, vključno z nakupom stavbe, stala 961,5 milijona 
Sofinancirana bo iz sredstev Schengenskega vira - Schengen Facili- 

by Europske unije.
Na sedanjo lokacijo PP Brežice pa se bo preselila Postaja prometne 

Policije Krško. N.Č.C.

inventuro
Posavje - Popis nepremičnin, 

ki seje začel 1. decembra, je zara
di predvidenega nabora zelo po
drobnih informacij o stanju vsake 
nepremičnine zbodel informacijsko 
pooblaščenko Natašo Pirc Musar. 
Ta bo v ustavno presojo vložila za
kon o evidentiranju nepremičnin, 
ker v njem ni opredeljen namen zbi
ranja podatkov, vendar ta poteza ne 
zadrži ali časovno premakne po
stopka popisa nepremičnin.

Finančno ministrstvo in Geo
detska uprava (GU) nerada govori
ta, da je popis potreben za vred
notenje vsake evidentirane ne
premičnine posebej, kar bo osno
va za davek na nepremičnine. Ta 
bo namreč nadomestil sedanji 
prispevek za stavbno zemljišče. 
Čeprav predstavniki vlade zdaj 
obljubljajo, da bo novi davek 
nominalno približno enak višini 
prispevka oziroma nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča, re
alisti o tem dvomijo. Država ne 
potrebuje izračuna posplošene 
tržne vrednosti za vsak objekt zara
di transparentnosti nepremičnin
skega trga, temveč zaradi dajatev, 
ki ji s tega naslova pripadajo. O 
vsem tem smo se pogovarjali z 
vodjem posavske območne službe 
GU Romanom Novšakom.

...na strani 7

Krške volitve na sodišču
Krško - Mihaela Janžur kandidatka za svetnico na listi SDS, se 
je pritožila na Upravno sodišče v Ljubljani, saj meni, da volitve v 
četrti volilni enoti krške občine niso bile poštene. Janžurjeva , ki 
je bila na listi Slovenske demokratske stranke (SDS) tretja, meni, 
da bi morala postati svetnica. Po rezultatih občinske volilne komi
sije pa je član sveta postal prvi na listi SDS Cveto Sršen. Uprav
no sodišče je v ponedeljek pritrdilo občinski volilni komisiji in v 
celoti zavrnilo tožbo Janžurjeve.

Janžurjeva je po preštetju glasov, ki si
cer niso bili prešteti v zakonskem roku, ugo
tovila, da naj bi zbrala dovolj prefemčnih 
glasov (60) in naj bi tako postala svetnica.
“Volilne glasove sem ob prisotnosti občinske 
delavke in delno tudi predsednice občinske 
volilne komisije preštevala 6. in 7. novem
bra.” Ugotovila je, daje prišlo do napake pri 
ugotavljanju števila preferenčnih glasov, kar 
pa bi bistveno vplivalo na objavljen izid voli
tev. SDS naj bi zbrala zadostno število 
preferenčnih glasov, da se ti sploh upoštevajo, 
sama pa naj bi zbrala 15 odstotkov prefe
renčnih glasov, kar zadostuje, da bi postala 
svetnica.

Ker je Janžurjeva odkrila še nekatere druge domnevne nepravilnosti, 
se je v skladu s 100. členom Zakona o volitvah pravočasno pritožila na 
občinski svet. Občinska mandatna komisija, ki je obravnavala omenjeno 
pritožbo, v njej pa je sedel tudi Sršen, je pritožbo zavrnila. Krški župan 
Franc Bogovič o odločitvi pravi: “Glede na to, daje bilo zagotovilo pred
sednice občinske volilne komisije o korektnosti postopka in o tem, da so 
vsi roki za realno pritožbo že zamujeni, je mandatna komisija občinskemu 
svetu predlagala, naj to pritožbo zavrne in občinski svet je to tudi storil.”

Tudi predsednica občinske volilne komisije Mateja Resnik Bahčič zago
tavlja, da je delo ves čas opravljala korektno in v skladu z zakonom: 
“Občinska volilna komisija je bila ves čas na voljo vsem kandidatom, pred
stavnikom list in vsem volivcem, tudi Janžurjevi.” Petra Be~ 'ak

Mihaela Janžur

...če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/4991 250
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Pogovor z županom Mojmirjem Pustoslemškom

“Upam, da bo cerkev dober sogovornik ...”
Kostanjevica na Krki - Konstitutivna seja občinskega sveta najmanjše slovenske in najmlajše posavske občine je izzvenela kot praznik - himna, godba na pihala, 
trkanje kozarcev, vznesene besede in veliko gostov, med katerimi je bil tudi novomeški škof msgr. Andrej Glavan. Pred drugo sejo Občinskega sveta občine Kostan
jevica na Krki, na kateri bodo začeli deliti premoženje nekdanje skupne občine Krško, smo se pogovarjali s kostanjeviškim županom Mojmirjem Pustoslemškom.

Predvolilna in volilna ev
forija je mimo, tudi občutki 
zmagoslavja so verjetno že za 
vami, pred vami pa naporno 
delo. Kako se počutite?

Po volitvah in izvolitvi za 
župana občine Kostanjevica na 
Krki se dobro počutim. Vem 
le to, da me čaka veliko dela, 
a to sem vedel že prej.

Pred dnevi ste uspešno iz
peljali konstitutivno sejo 
občinskega sveta. Nanjo ste 
povabili zelo veliko gostov, 
med drugim menda tudi ljub
ljanskega župana Zorana 
Jankoviča. Koga ste pravza
prav vabili in zakaj?

Na ustanovno sejo občin
skega sveta, kjer je bil potrjen 
tudi mandat župana, sem vabil 
tiste ljudi, s katerimi bomo kot 
nova občina sodelovali. Res 
je, da sem povabil tudi župana 
mesta Ljubljana gospoda Zo
rana Jankoviča, saj sta Ljub
ljana in Kostanjevica na Krki 
pobrateni kot naj večje in naj
manjše slovensko mesto. 
Upam, da bo ta povezava osta
la in se še okrepila. Zoran Jan
kovič seje zaradi zadržanosti

Mojmir Pustoslemšek

opravičil, prav tako se je op
ravičilo nekaj ministrov, ki 
sem jih tudi povabil na sejo.

Kostanjevica na Krki se je 
odcepila od Krškega in kot 
samostojna občina zarisala 
novo pot razvoja. Kdaj in 
kako boste oblikovali ob
činsko upravo, koliko ljudi 
bo v njej? Že imate v mislih 
kakšna konkretna imena?

Kostanjevica kot občina bo 
vsaj še 6 mesecev poslovala v 
okrilju občine Krško. Ko bo
mo sprejeli statut, poslovnik 
o delu občinskega sveta in 
poslovnik nadzornega odbo

ra, se bomo lahko uradno re
gistrirali kot nova občina. 
Vendar pa že sedaj razmišljam 
o občinski upravi, ker bo delo 
narekovalo zaposlitve. Mis
lim, da bomo v občinski upra
vi postopno zaposlili tri do 
štiri strokovne ljudi, čas in 
delo pa bosta pokazala, kdaj 
in koliko. Za določena dela se 
bomo mogoče odločili za 
kombinacijo del na sosednjih 
občinah Krško in Šentjernej. 
O imenih zaposlenih v občin
ski upravi razmišljam, a prej 
bo potrebno izdelati sistemiza
cijo in objaviti javni razpis.

Vsaka občina ima svoj 
“magistrat”. Kje bo vaš? Že 
imate prostore, ali jih boste 
morali še najti in urediti?

Sedež občine Kostanjevica 
bo do nadaljnjega v sedanjih 
prostorih krajevne skupnosti 
na Ljubljanski cesti 7. Verjet
no še nekaj časa ne bomo ime
li boljših prostorov, saj bo de
nar v proračunu namenjen za 
nujne investicije.

Čeprav se je Kostanjevica 
odcepila in odšla na svoje, pa 
verjetno ne bo tako zlahka

pretrgala popkovine z občino 
Krško, s katero je sobivala 50 
let. Ali boste nekaj časa še 
koristili usluge krške občine 
in kako boste poravnavali 
račune?

Kot sem že dejal, bomo,še 
nekaj časa koristili usluge 
krške občine, ki nam jih bo 
zaračunavala po sporazumu.

Najtrši oreh pri razvezi z 
občino Krško bo verjetno de
litvena bilanca. Bo prizanes
ljiva do vas ali vas bo skušala 
“oskubiti”?

Delitvena bilanca bo ver
jetno res težka, vendar ne ne
dosegljiva. Potreben bo dogo
vor in obojestranski kompro
mis. Jaz verjamem v uspeh. 
Pričakujem pošten dogovor in 
pošteno razdelitev.

S kakšnimi finančnimi 
sredstvi bo leta 2007 poslo
vala občina Kostanjevica? Že 
nastaja proračun za prihod
nje leto?

Naš proračun naj bi bil v 
naslednjem letu velik nekaj 
več kot 300 milijonov SIT,

nekaj več kot 60 milijonov pa 
bo denarja za investicije. 
Proračun za naslednje leto 
bomo naredili po delitveni 
bilanci skupaj z občino Krško.

Vpredvolilnem programu 
ste navedli veliko svari, kijih 
bo potrebno postoriti v novi 
občini. Katere so prioritetne?

Prioritete pri investicijah 
so izgradnja obvoznice, ure
ditev naselja Prekopa ter ure
ditev Gorjanske ceste. To so 
veliki projekti in veliki 
finančni zalogaji.

Pričakujete, da se bo Ko
stanjevica kot samostojna 
občina hitreje razvijala, kot 
se je pod okriljem Krškega?

Verjamem, da se bo Ko
stanjevica na Krki hitreje raz
vijala, kot seje, saj bo imela 
na voljo več investicijskih 
sredstev, kot jih je imela do
slej kot krajevna skupnost. V 
Sloveniji imajo majhne 
občine dober uspeh in se us
pešno razvijajo. To pričaku
jem tudi pri nas.

V imenu krajanov in v svo

jem imenu vam je na seji sve
ta zaželel mnogo uspehov na 
novi poti tudi poraženi žu
panski kandidat Franc Cur- 
halek. Boste sodelovali z nek
danjimi tekmeci in privzeli 
tudi kakšno idejo iz njihove
ga volilnega programa?

Z županskimi kandidati 
bom sodeloval, če bodo to 
hoteli.

Na ustanovni seji Občin
skega sveta Kostanjevica na 
Krki smo opazili tudi novo
meškega škofa Andreja Gla
vana. Se vam zdi, da bo obči
na na svoji novi poti potre
bovala božji blagoslov oz. da 
ji bo ta pomagal?

Resje! Seji občinskega sve
ta je prisostvoval tudi novo
meški škof msrg. Andrej Gla
van. Cerkev je v kostanjeviški 
občini naj večji gozdni posest- | 
nik, saj ima v lasti okrog 1500 . 
ha gozdov, poleg tega je last- I 
nik večjih objektov in zemljišč. | 
Upam, da bo cerkev dober so- , 
govornik za lokalni napredek v | 
prihodnosti, zato računam na i 
dobro sodelovanje.

Nada Černič Cvetanovski I

Telovadimo - tu in 
tam

Mimo je veseli Martin, 
imeli smo veseli dan kulture 
in že smo stopili v potrošniški 
veseli december. Na mestnih, 
ulicah, v krajevnih središčih 
in na križiščih, na pročeljih hiš 
in v naših domovih bo vsak 
dan več bleščave. Dokler nas 
po novoletnih praznikih ne bo 
spet dočakal vsakdanji vsak
dan. Dotlej pa je še daleč in 
naj bodo prihodnji tedni res 
veseli. Nekako bo treba do 
novega leta pač “pritelovadi- 
ti”, posebej zato, ker se bomo 
morali hkrati privajati na novo 
denarno enoto.

Seveda so medtem novi 
občinski sveti že začeli prid
no telovaditi z dvigovanjem 
rok, a so župani vseeno že na
leteli na prve zagate. Zlasti 
brežiški prvi mož se jih lahko 
nadeja več, precej povišanih 
tonov pa je slišal že v Cerk
ljah ob Krki. Po zgledu Ci- 
zlove globoške civilne inicia
tive so se namreč tamkajšnji 
krajani zoperstavili raziska
vam za odlagališče jedrskih 
odpadkov, saj imajo v svojem 
okolju res že preveč motečega. 
Vsega hudega vajeni starejši 
Cerkljam pravijo, da jim prav
zaprav ni treba telovaditi po 
globoških notah, saj so nekoč 
že sami preprečili lokacijo za 
Litostroj in stanovanjske blo
ke za starešine JLA, nedavno 
tega pa se ob pomoči NATA 
odrekli tudi Jelinčičevi pira
midi. No, na koncu so pred 
desetletji vseeno ostali brez

posavske flVSICE
nekaj sto hektarov zemlje. Sicer 
pa je čas, da Agencija za radio
aktivne odpadke že neha slepo
mišiti in vznemirjati ljudi ter 
določi odlagališče RAO. Deni
mo v Vrbini, natanko na meji 
med občinama Brežice in Kr
ško, da bo konec ljubosumja in 
telovadbe med njima. Slepo
mišiti bi morali nehati tudi vsi

dodeljevanju koncesije za vodo 
in ceste in bo svoj predlog do
kumenta moral iz predloga vr
niti v osnutek. Podžupanski 
naslov pa bo vrnil Nuši Som
rak (SLS), ki jo kot podžupan
jo že tako naslavljajo ves čas, 
Krško pa naj bi dobilo še ene
ga podžupana, namreč Cveta 
Sršena (SDS), sicer direktoija

Tamara Vonta in Goran Rovan
tisti občinski in državni organi, 
ki ne morejo povedati, če bos
ta Rajka Križanac in Stane 
Radanovič še lahko občinska 
svetnika. Slednji je menda žu
panu že pogumno napovedal, 
da bo zapustil občinsko službo 
in šel na borzo, samo da bo lah
ko ostal v svetniških klopeh.

Do telovadbe pa ni nekdan
jim delavkam brežiške Jutranj
ke, ker se boje, kako bo z nji
hovo pokojnino, saj sevniško 
vodstvo zanje ni plačevalo pris
pevkov.

Bolj pa bo moral z novimi 
člani občinskega sveta telova
diti tudi krški župan Bogovič. 
Na prve težave je že naletel pri

novomeške pošte. Precej telo
vadbe bo še okrog Romov, saj 
je med 70 lokacijami, kjer ti bi
vajo po Sloveniji na črno, tudi 
Kerinov grm. Zato bo treba še 
malce počakati, da bodo izpel
jani vsi postopki za legalizaci
jo romskega domovanja na Kr
škem polju. Kostanjeviška ob
čina, kije brez Romov, je med
tem shodila in županu Pusto- 
slemšku ni prav, ker se njego
va protikandidatka Ana Žugič 
ni odzvala vabilu na prvo sejo 
občinskega sveta.

Še najbolj pa morajo po 
mestnem središču že nekaj me
secev telovaditi obiskovalci Bre
žic. Središče je razkopano in še

vsaj do konca prihodnjega leta 
ne bo urejeno, ročno izdelani 
jaški pa ne dajejo zagotovila, 
da čez čas iz njih ne bodo 
uhajale fekalije in voda. Tako 
kot pred petnajstimi leti, ko je 
takratni “izvršnik” Ciril Koleš- 
nik meščane potolažil z asfal
tiranjem glavne ceste, pod kate
ro pa so ostale zdrobljene cevi. 
Nogometni zanesenjak Ciko, 
sedaj direktor Zavoda za šport, 
bo na svojem področju morda 
le dočakal boljše čase. Šport
nim objektom, s katerimi upra
vlja, se bodo namreč pridružili 
novi. Čeprav so občinski svet
niki že potrdili lokacijo za novo 
športno dvorano pri osnovni 
šoli (kar nedvomno ni primer
na lokacija), je zdaj slišati, da 
bi jo lahko gradili v bližini 
Rokove cerkve. Služila bi di
jakom bližnje šole, parkirišča 
pa bi lahko uporabljali tudi ver
niki. To pa seveda pomeni, da

Nataša Brajdič
bo treba zgraditi še telovadni
co pri ekonomski šoli in slej ko 
prej tudi pri osnovni šoli na 
prostoru sedanjega “balona”. 
Celo brežiški telovadci iz Soko

la naj bi po izgubi študijske te
lovadnice pri trgovski šoli

Irena Majce

dobili svoje prostore v gimna
zijski telovadnici. Tako bo 
dovolj priložnosti za telovad
bo vseh vrst.

V rokah imamo tudi 
medije

Odločilne položaje vseh vrst 
pa imajo posavski možje na 
področju slovenskega elektro
gospodarstva. Spomnimo, da z 
njim upravljajo glavni nadzor
nik v HSE Andrej Vizjak, 
Stane Rožman je direktor 
NEK, Bogdan Barbič pa prvi 
mož TE Brestanica in graditelj 
verige HE. Največ energet
skega denarja bosta obračala 
Martin Novšak, GEN energija 
in predsednik Slovenskega 
jedrskega foruma, ter Janko 
Strašek iz sklada NSRAO.

Pa imamo poleg energetike 
pomembne položaje tudi v os
rednjih slovenskih medijih. 
Medtem ko iz regije poročajo 
novinarji Irena Majce, Goran 
Rovan, Matej Košir, Ernest

Sečen in Martin Kerin, ki 
upajo, da se jim bo z voden
jem oddaj o Romih pridružila 
Nataša Brajdič, zasedajo 
Posavci vidna mesta tudi v 
Ljubljani. Na uredniška mes
ta v Delu sta se povzpela 
Brestaničan Darijan Košir in 
Željko Šepetave z Bizelj
skega, prvi kot urednik gos
podarstva in drugi kot vodja 
slovenskega dopisništva. Pri

Matej Košir
isti časopisni hiši so še Dejan 
Vodovnik, kije na radiu vsa
ko jutro vabil k prebiranju čas
nika, Aleksandra Zorko in 
Zdenko Matoz, pri Dnevni
ku seje uveljavil Žoran Sen- 
kovič, urednik fotografije pri 
Direktu pa je Jani Božič, vsi 
iz Brežic. Pomembne oseb
nosti ženskega spola, vse so iz 
krške občine, pa imamo še pn 
elektronskih medijih. NaPČP 
TV sta pomembni dami Ta' 
mara Vonta in Alenka Mi1* 
Iskra, na nacionalki pa Ber' 
narda Žam. Da bi jih še dol- 
go gledali, poslušali in brali-

Vlado Podgoršek
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Iskanje lokacije za odlagališče jedrskih odpadkov

Cerkljani odločno rekli “ne” jedrskim
odpadkom in denarju

Cerklje ob Krki - Svet krajevne skupnosti (KS) Cerklje ob Krki naj bi na izredni seji 27. novembra dobil informacijo v zvezi z možno lokacijo za odlagališče nizko in 
srednje radioaktivnih odpadkov v bližini letališča. Pred šolo, kjer naj bi bil sestanek, se je zbralo približno sto krajanov, ki so proti lokaciji odlagališča v njihovi krajevni 
skupnosti. Zahtevali so sklic zbora krajanov o omenjeni tematiki in preprečili, da bi se svetniki z županom Ivanom Molanom in predstavnikom Agencije za radioaktivne 
odpadke (ARAO) ločeno pogovarjali. Pa vendar vse kaže, da bo odlagališče jedrskih odpadkov v Posavju, konkretno nekje v bližini občinske meje med občinama Krško 
in Brežice. Menda zaradi neprimernega obveščanja brežiške javnosti je že zgubljena lokacija v Globokem, sedaj pa tudi v Cerkljah, sta pa v igri še dve; neuradno naj bi 
bila ena v KS Šentlenart, ki razmišlja, da bi ponudila svoj teritorij za raziskave, ki bi pokazale, ali je lokacija ustrezna za odlagališče, druga pa naj bi bila v KS Brežice.

Stanko Radanovič, predsednik 
Sveta KS Šentlenart: “Ljudje v 
Cerkljah niso bili pravočasno ob
veščeni, zato so nasprotovali loka
ciji. ARAO je v javnosti povedala, 
da sta po padcu v Cerkljah možni 
še dve lokaciji za raziskave o pri
mernosti odlagališča v Brežicah; 
ena naj bi bila v KS Brežice in ena 
v KS Šentlenart. Mikrolokacije niso 
navedli, zato so naši krajani začeli 

na občini in v KS spraševati, kje je ta lokacija. Ker tudi 
svet KS ne ve, kje je, smo na pobudo krajanov sklicali 
posvetovalni sestanek sveta, kjer smo sklenili, da pozove
mo Občino Brežice in agencijo ARAO, da se izjasnita, kje 
je mikrolokacija v KS Šentlenart na meji z občino Krško. 
Sestanek, na katerem je Stane Preskar, predsednik vodstve
nega odbora lokalnega partnerstva dal nekaj informacij, je 
bil v torek. KS Šentlenart je sprejela sklep, da na seji ob
činskega sveta pozove župana, naj pove, kje je mikrolokacija 
v tej KS. Sam se strinjam s predlogom Hrvoje Oršaniča, 
da moramo za odlagališče uporabiti že izkoriščen prostor 
in ne posegati v neokrnjeno naravo.

Glede na sklep občinskega sveta, da Brežice ostanejo v 
lokalnem partnerstvu, bi tako KS kot tudi občina lažje obveščali 
javnost, kako naprej glede odlagališča. Ali bomo dovolili 
raziskave, je odvisno od tega, kako bodo odločili krajani. 
Najprej se mora javnost seznaniti z mikrolokacijo in zbor kraja
nov bo odločil, ah naj se raziskave izvajajo ah ne.

Brežiški župan Ivan Molan je pod velikim pritiskom 
javnosti in Civilne pobude Globoko, ki se vmešava tudi v 
Cerklje. V Gornjem Lenartu, kjer je ta možna lokacija, je 
nuklearka v tridesetih letih postala naš vsakdanjik in jo 
prav toliko let gledamo z lastnih dvorišč. Gospodarski mini
ster Andrej Vizjak je izjavil, daje drugi blok NEK realnost 
in če se bo gradil proti Brežicam, se bo lokacija odlagališča 
premaknila proti Brežicam, zato razmišljamo, da bi naše 
območje ponudili raziskavam. Vse je v rokah ljudi, zato 
smo se obrnili na občinoo, da se ne bo zgodilo tako, kot se 
je v Cerkljah, kjer ljudje niso bih seznanjeni.”

V Cerkljah očitali 
neobveščenost

Ker je Občinski svet Bre
žice sklenil, da občina ostane 
v lokalnem partnerstvu z 
ARAO, čeprav Rudnik Glo
boko ni več lokacija za od
lagališče radioaktivnih odpad
kov, je potrebno poiskati novo 
lokacijo. Primerne naj bi bile 
tri - v KS Cerklje, v KS Šen
tlenart in v KS Brežice. Ko 
so v Cerkljah izvedeli, da je 
ena od potencialnih lokacij pri 
Mobikrogu, seje med ljudmi 
takoj pojavilo negodovanje. 
Svet KS naj bi bil o lokaciji 

| uradno seznanjen na poseb
nem sestanku, kamor je prišel 
brežiški župan Ivan Molan, 
predstavnik ARAO in medi- 
atorka Margareta Jeraj 
Kunc. A do sestanka sploh ni 
prišlo, saj so se v šoli zbrali 
nejevoljni domačini in zahte
vali, naj se o tej temi govori 
na zboru krajanov, ki bo tudi 
odločal v zvezi z lokacijo. 
Zahtevek o sklicu zbora kra
janov je podpisalo prek 200 
od skupno 1200 volilnih upra
vičencev v KS. Tadej Horžen 
gaje izročil predsedniku KS 
Darku Udoviču.

Na vprašanje, zakaj so kra
jani preprečili informativni 
sestanek vodstva KS z ARAO 
in občino, Udovič odgovarja:

“Imamo letališče in napovedi 
o širitvi, imamo komunalni 
zbirni center Boršt, Mobikrog, 
odprto je romsko vprašanje. 
Ljudje že sedaj kažejo ne
jevoljo, češ, da je tukajšnji 
prostor preobremenjen z zade
vami, ki slabšajo kakovost 
bivanja. Dodatni upor je na
jbrž sprožilo dejstvo, da KS 
ni bila takoj uradno obveščena 
o lokaciji za odlagališče, ko 
je bila ta določena, ampak je 
podatek po drugi poti pricurl
jal med ljudi.”

Darko Udovič
Občina Brežice po pogod

bi o lokalnem partnerstvu od 
ARAO dobi približno 50 mil
ijonov SIT na leto kot od
škodnino, vodstveni odbor 
lokalnega partnerstva pa de
nar za različne raziskave, ve
zane na ugotavljanje ogrože
nosti okolja in zdravja ljudi.

Če v občini ne bo nove po
tencialne lokacije, ne bo 
možno ohraniti pogodbe o 
partnerstvu, torej ne bo denar
ja s tega naslova. Vendar 
brežiški župan poudarja, da 
občanom ne bo nihče ničesar 
vsiljeval, kar tudi ni bil na
men sestanka v Cerkljah: “Na
men je bil krajevne svetnike 
in še nekatere dejavne doma
čine seznaniti o potencialni 
lokaciji, o priložnostih, ki jih 
omogoča sodelovanje v po
stopku umeščanja odlagališča, 
in dobiti povratno informaci
jo, kakšna je po oceni svetni
kov pripravljenost krajanov, 
da bi sploh prisluhnili raz
pravi o tej temi. A namen 
nasprotnikov je bil očitno 
sprovocirati ljudi, da za be
sede sploh ne bi bilo 
priložnosti, kar jim je tudi 
uspelo. Takšno ravnanje me 
skrbi, saj ni naloga civilne 
pobude, da onemogoča pri
dobivanje informacij. Njena 
skrb bi morala biti, da se pri 
razvojnih načrtih, pri 
umeščanju novih objektov v 
prostor v naj večji možni meri 
upoštevajo okoljevarstveni 
standardi.”

Župan bo počakal, da se 
Cerkljani zberejo na zboru 
krajanov in posredujejo sta
lišče do lokacije za odlagališče 
jedrskih odpadkov. Glede pre
verjanja razpoloženja ljudi v 
zvezi s potencialnima lokaci
jama v KS Šentlenart (farma 
Mah Vrh) in Brežice (Vrbi
na) Molan pravi: “Mi ne bo
mo več šh med ljudi za iskanje 
soglasje, razen če iz posa
meznih krajevnih skupnosti ne 
bo prišla ponudba. Iskanje 
lokacije ni prioritetna naloga 
občine. ARAO je to v preve
liki meri prevalila na naša 
pleča. Razmišljam, da se po
govorimo o izstopu občine iz 
lokalnega partnerstva, saj brez 
lokacije tako ne bodo zanj iz
polnjeni pogoji.”

Odlagališče naj bo 
v Krškem

Civilna iniciativa (CI) Glo
boko opaža, da se vzorec ko
municiranja glede potencial
ne lokacija odlagališča jedr
skih odpadkov iz Globokega 
seli v Cerklje ob Krki, pravi 
Milan Cizi. Ugotavlja, da se 
ponavlja napaka ARAO in 
občine Brežice, ki ne išče naj
prej kontakta neposredno z 
vso prizadeto sredino, torej ne 
skliče najprej zbora krajanov, 
kjer bi razkrili informacije, 
ampak želi preveriti odziv 
zgolj na krajevnem svetu: 
“Ker je sociološka situacija v 
družbi danes takšna, da ljudje 
več ne verjamejo nikomur, ne 
stroki ne politiki, je njihova 
reakcija takojšnjega in spon
tanega upora pričakovana.”

CI Globoko meni, da se mora 
brežiška občina umakniti iz 
postopka iskanja lokacij za 
odlagališče in nasploh iz lo
kalnega partnerstva z ARAO, 
saj je peticijo s takšno zahte
vo podpisalo več kot 10 od
stotkov volilnih upravičencev 
v občini: “Občinski svet bi 
moral to voljo ljudi spoštova
ti, a je podpisnikom peticije 
ustregel le v tistem delu, da 
Globoko ni več potencialna 
lokacija.” CI trdi, da sklep 
občinskega sveta o tem, da 
občina ostaja prijavljena v po
stopku za iskanje novih poten
cialnih lokacij, ni zakonit. 
Tako jim dajejo vedeti pravni
ki, ki zanje pripravljajo tožbo 
za Upravno sodišče. Ker je 
zadeva kompleksna, saj gre za 
upoštevanje več domačih in 
mednarodnega zakona, tožba 
za sodišče ne bo pripravljena 
prej kot v mesecu dni.

Delo Civilne iniciative pod
pira tudi vaški odbor Cerklje 
ob Krki, ki je na sestanku 
sklenil, da se bodo tudi sami 
aktivirali kot civilna pobuda.

Karel Lipič iz Zveze 
ekoloških gibanj (ZEG) se 
strinja, da v Brežicah ni prim
ernega prostora za odlagališče 
in podpira rešitev tega vpra
šanja ob nuklearki z nadzemel
jskim tipom gradnje odlaga
lišča. Odločno pa je proti dru
gemu bloku nuklearke. Pravi,

da za 2 milijardi evrov, o ka
terih govori v zvezi z gradnjo 
gospodarski minister Andrej 
Vizjak, lahko dobijo le za

starelo rusko metodologijo, 
saj je ameriška še enkrat draž
ja. ZEG zagovarja potrebo po 
učinkoviti rabi električne en
ergije in gradnjo elektrarn z 
obnovljivimi viri.

Minister za gospodarstvo 
Andrej Vizjak Lipičevo trd
itev izpodbija s podatkom s 
Finske, kjer gradijo novo 
tlačno vodno jedrsko elektar- 
no tipa EPR z inštalirano 
močjo 1600 Mwe. Njena in
vesticijska vrednost je 3 mili
jarde evrov. Cena sodobne 
tlačno vodne jedrske elek
trarne tretje generacije na 
inštaliran kWe je lani v Ame
riki in v Evropi znašala od 
1556 do 2145 dolarjev. V 
povprečju je višina inves
ticijskih stroškov znašala 1852 
dolarjev na kW inštalirane 
moči, kar je približno 1500 
evrov na kWe. Elektrarna z 
močjo 1000 MWe bi torej sta
la od 1,5 milijarde evrov ali 
1,9 milijarde evrov, če raču
namo konkretno s finskega 
primera.

Pogodbo za novo jedrsko 
elektrarno je letos podpisalo 
tudi francosko podjetje EDF. 
Elektrarno Flamanville 3 z 
močjo 1750 MWe bodo začeli 
graditi prihodnje leto in bo 
stala 3,3 milijarde evrov. Le
tos so jedrski opciji za pri
dobivanje električne energije 
izkazale podporo še vlade Ve
like Britanije, Španije in Ni
zozemske. Na gradnjo novih 
jedrskih elektrarn se pripravlja 
več podjetij v ZDA.

Branka Demovšek 
Petra Bezjak

Hrvoje Oršanič, svetnik v bre
žiškem občinskem svetu SEG in 
okoljevarstvenik: Situacija je 
paradoksalna. NEK je bila postav
ljena v prostor, kije daleč od opti
malnega ali strokovno opravič
ljivega, sedaj pa za lokacijo od
lagališča srednje in nizko radioak
tivnih odpadkov iščemo “strokov
ne” utemeljitve. NEK je neizogibno 
dejstvo posavskega prostora. Pred 

tem si ne moremo zatiskati oči. Vpliv NEK se ne ozira na 
nikakršne drugačne razmejitve prostora razen naravnih mej 
in se širi koncentrično na vse strani - s poudarkom na občini 
Brežice, saj smo daleč nadpovprečno deležni dejanskih in 
potencialnih vplivov dolvodno po reki Savi in zaradi smeri 
pihanja najpogostejših vetrov. To že dolgo utemeljujemo, 
panič...

Osnovna postavka, ki jo zagovarjam je, da je določen 
prostor, ki je z rabo že izkoriščen, možno izrabiti še za 
kakšen namen. Na tak način ščitimo neokrnjen prostor. V 
tem smislu in zaradi dejstva, da nikoli nismo bih deležni 
rente zaradi prisotnosti NEK v Posavju, je smiselno za 
raziskavo ponuditi prostor tik ob meji z občino Krško - na 
najbližji točki do NEK (okrog 500 m) - na deponiji pirit- 
nega pepela (tehnično ni bila nikoli prevzeta). Vsebine 
prostorske rabe tega prostora se dopolnjujejo, pa še nekaj 
milijonov za okolju prijaznejši razvoj kane v proračun. 
Ponavljam - na žalost je NEK neizogibno dejstvo po
savskega prostora!

Če bi bila ta lokacija “strokovno” sprejemljiva, v vsakem 
primeru občani s svojo voljo na referendumu izrazijo strin
janje z lokacijo odlagališča, pomembna pa je tudi odločitev 
krajevne skupnosti.

Pomembno je še, da se potencialne lokacije odlagališča 
ne da izvzeti iz ostalega razvojnega dogajanja v občini ali 
Posavju. Pred nami so zahtevni okoljski posegi, ki lahko 
bistveno spremenijo kakovost okolja na slabše in občani to 
čutijo. Odpor v Cerkljah ob Krki je odraz tovrstne preo
bremenjenosti lokalnega okolja.

Nadzor radioaktivnosti
Brežice - Vodstveni odbor Lokalnega partnerstva Brežice je 

strokovnjake z Instituta Jožef Štefan in Zavoda za varstvo pri 
delu povabil 5. decembra v Prosvetni dom, da bi predstavili 
spremljanje oziroma nadzor radioaktivnosti v okolju. Zanimive
ga predavanja seje udeležila le peščica krajanov.

V Sloveniji se radioaktivnost v okolju kontinuirano sprem
lja že od leta 1961, ko je bil naš planet že kontaminiran s števil
nimi nadzemeljskimi jedrskimi eksplozijami, opravljenimi v 
ZDA in SZ. Mag. Bogdan Pucelj je govoril o 2863 eksplozi
jah, opravljenih do leta 1960.

Odkar deluje Nuklearna elektrarna Krško (NEK), se pod okril
jem Instituta Jožef Stefan opravljajo v njeni okohci natančne 
meritve. “Količina radioaktivnih snovi, kijih NEK spušča v okol
je, so tako nizke, da jih merimo pri izpustu in po modelu redčenja 
računamo, koliko ta obremenitev pomeni za zrak”, pravi dr. 
Matjaž Korun. Zanimivo, da je radioaktivnost na dvorišču 
nuklearke nižja od izmeijene za njeno ograjo. Razlog je v asfal
tu, ki je manj radioaktiven od zemlje. V naravi je namreč vse 
radioaktivno, poudarja dr. Gregor Omahen z Zavoda za varstvo 
pri delu. V Sloveniji je letna doza naravnega sevanja dobra 2 
mSv (mili siverta). Vse, od zemlje, kamenja, hrane, ima v sebi 
radioaktivnost, ki jo merijo z enotami Bq (bekerela).

Poleg rednih meritev vzorcev hrane v Sloveniji so na željo 
Vodstvenega odbora Brežice izmeriti še radioaktivnost sadja v 
okohci Globokega. Vzorec grozdja z Boj snega ima podobno 
vsebnost radionuklidov kot vzorec s Primorske. Za primeijavo 
so strokovnjaki poleg ostale Slovenije vzeti še Avstrijo in rezultati 
so sorodni.

Merilne naprave, s katerimi v Sloveniji nadzorujejo radio
aktivnost, so tako natančne, da so sposobne izmeriti pol mili- 
jonkrat manjše vrednosti, kot so bile ob kontaminaciji po jedr
ski nesreči v Černobilu, pravi dr. Korun. B.D.
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Pogovor z Blanko Povh

Slovenci se vse bolj zavedamo pomena 
obnovljivih virov energije

Da zavest o izkoriščanju obnovljivih virov med Slovenci narašča, je že pred več kot letom dni ugotovil tudi 
gospodarski minister Andrej Vizjak. Že junija 2005 je namreč Brežičan izrazil željo, da bi postal kupec 
Modre energije, ki je pridobljena iz obnovljivih virov na naravi prijazen način, torej iz slovenskih hidroelek
trarn. Z Blanko Povh iz Holdinga slovenskih elektrarn (HSE) smo se pogovarjali o tem, kdo lahko postane 
kupec te okolju prijazno pridobljene energije in ali se število uporabnikov Modre energije povečuje.

Kdo lahko postane kupec 
Modre energije in zakaj se 
sploh ljudje odločajo za na
kup te energije?

Kupec Modre energije lah
ko postane vsak upravičen od
jemalec električne energije 
(torej vsi, razen gospodinjskih 
odjemalcev). Od 1.7.2007 na
prej pa bodo lahko kupovala 
Modro energijo tudi gospo
dinjstva. S tem datumom se 
bo namreč trg z električno en
ergijo v Sloveniji popolnoma 
odprl, kar pomeni, da si bodo 
lahko tudi gospodinjski odje
malci elektrike prosto izbira
li dobavitelja. Vsak odjema
lec Modre energije prispeva k 
povečanju uporabe obnov
ljivih virov v Sloveniji in za
vestno prispeva k varovanju 
okolja, še posebej Zemljinega 
ozračja pred toplogrednimi 
plini. S tem skrbi za bolj zdra
vo življenje in prihodnost. 
Podjetja pa lahko izbiro ob
novljivega vira za proizvod
njo energije uporabijo pri ko
municiranju z javnostmi in v 
promocijske namene.

Za nakup Modre energije 
se torej odločajo predvsem 
zato, ker s tem prostovoljno 
prispevajo k bolj čistemu in 
zdravemu okolju za sedanje in 
prihodnje generacije in k 
zmanjšanju emisij CO,. Pod
jetja pa v tem vidijo tudi mož
nost, da si okrepijo javni ug
led, saj s sodelovanjem v siste
mu Modre energije podjetje 
potrjuje, da pri svoji dejav
nosti upošteva tudi vplive na 
okolje in s svojim prispevkom 
spodbuja razvoj obnovljivih 
virov energije. Uporaba Mod
re energije je namreč dokaz 
zavestnega varovanja okolja 
in s tem skrbi za kakovostno 
življenje v sedanjosti in pri
hodnosti. Z nakupom Modre 
energije podjetje tudi lažje 
uresničuje naravovarstvene

cilje, kakršne med drugim 
predvideva tudi certifikat ISO 
14001. Z uporabo znaka “Na
paja nas Modra energija” pa 
je mogoče dosegati tudi večje 
razlikovanje izdelkov in sto
ritev posameznih podjetij.

Blanka Povh
Odjemalec Modre energije 

ima pravico do objave infor
macije o podjetju oz. posa
mezniku - uporabniku Modre 
energije na specializirani 
spletni strani, ki vsebuje spi
sek podjetij in posameznikov, 
ki vlagajo v varovanje okol
ja, in izbrani delež Modre en
ergije; diplome o uporabi 
izbranega deleža Modre ener
gije v posameznem letu; upo
rabe posebnega znaka “Na
paja nas Modra energija”, ki 
označuje uporabo Modre en
ergije, pri trženju izdelkov in 
storitev podjetja; nalepke z 
znakom “Napaja nas Modra 
energija”, s katerimi lahko oz
nači npr. poslovne ah osebne 
prostore.

Ali se Slovenci dovolj za
vedamo pomena obnovljivih 
virov energije?

Menim, da se Slovenci vse 
bolj zavedamo pomena ob
novljivih virov energije za 
ohranjanje našega okolja in

zdravja ter za trajnostni razvoj. 
To se odraža tudi v nenehnem 
večanju števila uporabnikov 
Modre energije. V začetku leta 
2005, ko smo začeli s prodajo 
Modre energije, smo imeli 
nekaj več kot 500 kupcev 
Modre energije. Konec leta 
2005 je njihovo število naras
lo že na 846. Število kupcev 
Modre energije raste praktično 
z vsakim mesecem. Konec 
meseca oktobra 2006 seje tako 
za nakup Modre energije 
odločilo že več kot 1150 
upravičenih odjemalcev elek
trične energije.

Kupci Modre energije pri
spevajo tudi v Modri sklad. 
Kakšen je namen tega sklada?

60 odstotkov vseh sredstev 
od prodaje Modre energije se 
steka v t.i. Modri sklad. Iz te
ga sklada se financirajo pro
jekti za spodbujanje pridobi
vanja energije iz obnovljivih 
virov, raziskave na področju 
pospeševanja pridobivanja 
energije iz obnovljivih virov 
ter obnova in izgradnja enot 
za proizvodnjo energije iz ob
novljivih virov. Sredstva 
Modrega sklada, ki so bila 
zbrana v letu 2005, smo na
menili izvedbi naslednjih pro
jektov: nagradnega natečaja 
za raziskovalne naloge štu
dentov z naslovom “Spodbu
janje proizvodnje in porabe 
električne energije iz obnov
ljivih virov v Sloveniji”, up
orabne študije z naslovom “Iz
bor optimalne lokacije za 
postavitev polja sončnih elek
trarn v Sloveniji”, izvedbo 
mednarodnega mladinskega 
solarno pedagoškega tabora z 
naslovom “Naj klima spet Šti
rna” in postavitev miniaturne 
demonstracijske fotonapetost- 
ne elektrarne na domu šolskih 
in obšolskih dejavnosti na 
Medvedjem Brdu z močjo 1

kWh.
Kje se v Posavju ponuja 

priložnost izrabe obnovljivih 
virov energije, če upoštevamo 
dejstvo, da sta pri nas že dva 
objekta, ki ne uporabljata 
obnovljivih virov?

Tudi v Posavju so še mož
nosti za izrabo obnovljivih 
virov energije. Prav na tem 
področju je HSE nosilec naj
večjega energetskega projek
ta v Sloveniji - izgradnje ve
rige petih hidroelektrarn na 
spodnji Savi; HE Boštanj (že 
obratuje), Blanca, Brežice, 
Krško in Mokrice. Električna 
energija teh elektrarn, ki bodo 
zgrajene postopno do leta 
2018, bo predstavljala 21 od
stotkov proizvodnje sloven
skih hidroelektrarn in bo 
predvidoma pokrivala šest 
odstotkov skupne porabe elek
trične energije v državi. Torej 
je v Posavju pomemben ob
novljivi vir za pridobivanje 
elektrike vodna energija. Po
leg omenjenega projekta grad
nje verige hidroelektrarn na 
spodnji Savi pa je potrebno 
omeniti še dodatne možnosti 
za izrabo vodne energije z iz
gradnjo malih hidroelektrarn. 
Poleg vodne energije je mo
goče izrabljati tudi sončno 
energijo in energijo, pridob
ljeno s pomočjo biomase, se
veda v odvisnosti od primer
nosti posameznih lokacij in 
zgradb pri izgradnji tovrstnih 
elektrarn.

Več o Modri energiji, 
Modrem skladu in projektih, 
financiranih iz Modrega skla
da lahko najdete na spletni stra
ni www.modra-energija.si.

Petra Bezjak
Prispevke o energetiki pri

pravljamo ob podpori Mini
strstva za kulturo RS.

Fotografija: 
osebni arhiv Blanke Povh

Ne le nadzornik, tudi učitelj
Brežice - Računsko sodišče 

je v prečni reviziji vzelo pod 
drobnogled nekatera področja 
poslovanja Občine Brežice, 
kot so pobiranje in poraba 
turističnih taks, komunalnih 
prispevkov in poslovno sode
lovanje s KOP. Predsednik 
Računskega sodišča Igor Sol- 
tes se je na občini oglasil na 
posvetovalnem sestanku, kjer 
sta z županom Ivanom Mola
nom razčiščevala določene 
nejasnosti v zakonodaji.

“Naš namen je ob kontroli 
pravilne uporabe javnih sred
stev delovati tudi preventivno, 
torej posvetovalno in izobra
ževalno. V letu 2007 bomo 
pripravili po regijah posvete 
za župane, začeli pa bomo s 
Posavjem. Z Molanom sva se 
dogovorila, da bo prevzel ko
ordinacijo za datum in kraj 
posveta, ki naj bi bil v prvi 
polovici januarja.”

Soltes pri nadziranju ob-

Igor Šoltes
činskih proračunov ugotavlja, 
da so v nadzornih odborih v 
večini slovenskih občin pre
malo strokovno usposobljeni 
člani. Preveč je poudarka na 
strankarskih barvah, županom 
pa seveda tudi bolj ustreza, če 
imajo s strani nadzornega od
bora razumevanje za izvajan
je proračuna, četudi ni vse po 

' predpisih. B.D.

Priporočila za HE Brežice
Brežice - Prejšnji teden je bila prva prostorska konferenca 
za državni lokacijski načrt za hidroelektrarno (HE) Brežice, 
kjer je občina Brežice dala svoja priporočila in usmeritve. 
Brežiški župan Ivan Molan pravi, da je predlagana lokaci
ja pogojena s sotočjem Save in Krke in se nahaja gorvodno 
od sotočja. Glede na energetske značilnosti pa je optimalna 
lokacija čim bližje mostu čez Savo in Krko.

Molan je tudi dejal, da je 
potrebno urediti vodno infra
strukturo (visokovodne nasipe, 
urediti izlivne odseke vodotoke, 
odvodnjavanje zalednih površin
skih voda...), državno in lokal
no infrastrukturo (zgraditi nove 
in sanirati državne in lokalne 
ceste, urediti priključek iz avto
ceste). Dodal je še, daje potreb
no urediti tudi kmetijska zem
ljišča (agromelioracijo, komasa
cijo, ustrezno urediti toplotne 
nasade, spremeniti namensko 
rabo, določiti statusa in na
membnost trajno in začasno 
zasedenih zemljišč) in izkoristi

ti mineralne surovine. Pozornost 
se mora nameniti varovanju 
poplavne varnosti Kreke vasi, ki 
se mora reševati sočasno z ure
ditvijo HE Brežice. Občina še 
predlaga, da se morajo zagoto
viti ustrezni ukrepi za zagotav
ljanje kakovosti vode v reki Savi 
tudi gorvodno. Lokacijski načrt 
mora vsebovati lokacijo za de
ponijo in predelavo mulja z us
trezno infrastrukturo. “Izdelati 
pa se mora tudi analiza vpliva 
na dvig temperature vode v aku
mulaciji in predvideti ustrezni 
fizični ukrepi za preprečevanje 
tega vpliva,” pravi Molan. P.B.

Agencija za radioaktivne odpadke, Parmova 53, lOOO Ljubljana

Nove potencialne lokacije 
za odlagališče nizko in 
srednje radioaktivnih 

odpadkov v občini Brežice
V skladu s sklepom Občinskega sveta občine Brežice, 
da kljub umiku potencialne lokacije Rudnik Globo
ko ostane v lokalnem partnerstvu in ponudi novo 
lokacijo, je ARAO ponovno preverila območje 
brežiške občine in evidentirala dve novi območji z 
možnimi lokacijami. Informacija je povzročila 
precejšnje razburjenje lokalne javnosti. ARAO bo 
počakala, da v občini Brežice dosežejo soglasje gle
de predloga potencialnih lokacij in bo šele potem 
predlagane lokacije ovrednotila.

V skladu s sklepom Občinskega sveta občine Brežice z 
dne 17. avgusta 2006, kije določil, “da bosta občina Brežice 
in ARAO poiskala rešitev za prostorsko umestitev 
odlagališča NSRAO na območju občine Brežice, ki bo pri
memo oddaljeno od naselij in ki bo dolgoročno sprejemlji
vo za občino in njene občane ter bo izpolnjevalo vse strok
ovne in varnostne zahteve, ki jih predpisujejo zakonodaja 
in mednarodne pogodbe” (citat sklepa), je ARAO s kabi
netnimi raziskavami ponovno preverila območje občine.

ARAO je 7. novembra županu oziroma vodstvu občine 
Brežice predstavila dve območji, znotraj katerih bi bilo 
mogoče določiti nekaj potencialnih lokacij. Dogovorjeno 
je bilo, da bodo o dejstvu, daje v neki krajevni skupnosti 
evidentirano območje s potencialnimi lokacijami, ter o 
možnostih sodelovanja lokalne javnosti v nadaljnjem postop
ku izbora lokacije, kar v zaključni fazi pomeni tudi us
trezno odločanje vseh občanov, najprej obveščeni člani sveta 
krajevne skupnosti, v kateri je evidentirano območje s po
tencialnimi lokacijami. S svetom krajevne skupnosti naj bi 
bil dogovorjen tudi datum zbora krajanov.

ARAO je 23. novembra vodstvenemu odboru Lokalne
ga partnerstva Brežice predstavila dve območji s potencial
nimi lokacijami; prvo v bližini vojaškega letališča Cerklje 
ob Krki v KS Cerklje ob Krki in drugo na farmi pri Brežini 
v KS Šentlenart. Vodstveni odbor je predlagal še eno možno 
lokacijo in sicer brežiški del lokacije Vrbina. Prav tako ima 
občina Brežice možnost predlagati še dodatne potencialne 
lokacije. Potrjen je bil dogovor med ARAO in vodstvom 
občine, da se še pred razpravo v svetu občine preveri spre
jemljivost predlaganih območij oziroma lokacij za lokalno 
prebivalstvo. Za prvo predstavitev je bila izbrana KS Cerk
lje ob Krki. Prav tako je bilo dogovorjeno, da informacije 
za medije niso zaprte.

Seja sveta KS Cerklje, razširjena z mnenjskimi voditelji 
iz lokalnega okolja, je bila sklicana za 27. november. Ker 
je večja skupina prisotnih krajanov z glasnim izražanjem 
nezadovoljstva ovirala delo, je bila prekinjena.

• ARAO bo sedaj počakala, da vodstveni odbor Lokalne
ga partnerstva Brežice zavzame stališče do nadaljnjega pred
stavljanja območij s potencialnimi lokacijami, ter na sklep 
Občine Brežice o potencialni lokaciji ali lokacijah, na kate
rih naj nadaljuje delo.

ARAO bo predlagane lokacije ovrednotila po meto
dologiji, kije bila uporabljena za izdelavo predprimerjalne 
študije in sicer z družbenega vidika, z vidika pasivne var
nosti, funkcionalno-tehničnega, ekonomskega, prostorskega 
in okoljskega vidika. Potencialne lokacije bodo nato 
razvrščene glede na verjetnost uspeha umeščanja odlagališča.

Občina Brežice bo odločila, katero od lokacij bo predla
gala v nadaljnji postopek za izbor lokacije za odlagališče.

Odločitev o izvedbi terenskih raziskav na do treh poten
cialnih lokacijah pa je na predlog Ministrstva za okolje in 
prostor v pristojnosti vlade.

Terenske raziskave sedaj po načrtih potekajo na poten
cialni lokaciji Vrbina v občini Krško.

cJVIa/točite
‘STefefon 07/49-91-250

ffa na/toenifee je cenejši!
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V treh “rundah” 33 kg heroina
Krško - Policisti Policijske uprave (PU) Krško so v sodelovanju z ljubljanskimi in koprskimi kolegi na mejnem 
prehodu Sečovlje zasegli 12,5 kg heroina, ki ga je tihotapil Brežičan, začasno stanujoč v Trbovljah. Slednji je 
skupaj s sodelavci v treh prevozih skušal v Slovenijo spraviti 33 kg heroina.

Kriminalisti PU Krško so 
več mesecev spremljali delo
vanje 44-letnega Brežičana, 
Začasno stanujočega v Trbov
ljah. Prijeli pa so ga 21. no
vembra na mejnem prehodu 
Sečovlje pri tihotapstvu 12,4 
kg heroina, za katerega bi v 
Prodaji na drobno zaslužil 
milijon evrov. Mamilo je bilo 
skrito v prirejenih skritih pro
storih vozila Audi 100 slo
venskih registrskih oznak. 
Zoper osumljenega, kije zara
di umora že odsedel zaporno 
kazen, je preiskovalni sodnik 
v Krškem odredil pripor.

Vendar pa to ni edina kriv
da “podjetnega” Brežičana, 
saj je poleg tega osumljen še

dveh kaznivih dejanj. V letu 
2006 je namreč za slovenski 
trg organiziral še dva prevo

za heroina s Kosova. Marca 
letos je na mejnem prehodu 
Bajakovo hrvaška policija pri 
prehodu meje prijela 29-let- 
nega občana iz okolice Krške
ga, ki je v osebnem avtomobi
lu Ford Fiesta slovenskih re
gistrskih oznak prevažal oko
li 10 kg heroina. Osumljeni 
je na hrvaškem že obsojen in 
prestaja večletno zaporno ka
zen. Omenjenega prevoznika 
je angažiral osumljeni, ki je 
bil prijet v Sečovljah. Poleg 
tega je Brežičan organiziral 
tudi septembrski prevoz hero
ina, ki je svojo pot prav tako 
končal na mejnem prehodu 
Bajakovo. Tam je namreč hr
vaška policija prijela 5 l-let- 
nega državljana Srbije z 
začasnim bivališčem v Hrast

niku. V vozilu Fiat Bravo slo
venskih registrskih oznak je 
prevažal 10,5 kg heroina. 
Tako je osumljeni skupaj z 
ostalimi člani kriminalne 
združbe v treh akcijah organi
ziral prevoz približno 33 kg 
heroina s Kosova proti Slove
niji.

Sašo Jejčič

Letos je policija v Slove
niji zasegla 150 kg droge, 
skoraj polovica tega izplena 
pa pripada PU Krško. Sašo 
Jejčič, vodja kriminalistične 
policije PU Krško, je pono
sen na svoje policiste, saj so 
letos v treh primerih na Ob
režju zasegli 48 kg heroina, 
skupaj z zaplembo v Se
čovljah pa je to že 60 kg 
heroina. Lani v enakem ob
dobju pa so zasegli 23 kg he
roina. N.Č.C.

Ljubo Pirkovič, vodja oddelka 
za prepovedane droge pri Generalni 
policijski upravi Ljubljana, opo
zarja, daje razširjenost oz. uživanje 
droge v Sloveniji skrb zbujajoče. 
Po količini zasežene droge se Slo
venija uvršča v sam vrh Evropske 
unije. Vendar pa ni razširjen le he
roin, temveč tudi druge droge, 
čeprav pri odkrivanju slednje niso 
preveč uspešni. Grozljiv je podatek, 
da je v letošnjem letu zaradi droge 

umrlo že 16 ljudi. Gre za policijski podatek, ko je policija 
obravnavala neposredno smrt zaradi droge, a je žrtev še 
več. Ljubo Pirkovič se čudi tudi, kako naivni smo Slo
venci. Posojamo svoje avtomobile in dokumente, nato pa 
so z njimi storjena kazniva dejanja.

Je skrivnost
razvozlana?

*

Poklek nad Blanco - V potoku Blanščica je bilo 
najdeno žensko truplo. Gre za pogrešano Faniko 
Zakšek iz Presladola. Njen morilec je bil očitno njen 
mož, ki si je že pred časom sodil sam.

Od 5. novembra dalje, ko je hči prijavila izginotje Jožeta 
in Fanike Zakšek, je v domačih še tlela iskrica upanja, daje 
njihova mama morda živa. Očeta so namreč že dan po pri
javi našli obešenega pred lovsko kočo na Bohoiju. Glede 
na to, daje bil pokojni krvav in blaten, so poznavalci sklepa
li, da je nemara pred samomorom umoril tudi svojo 52- 
letno družico. Ta ugibanja so se potrdila v petek, ko je občan 
obvestil policijo, da v potoku Blanščica pri naselju Poklek 
nad Blanco leži truplo. Identifikacijski postopek trupla, ki 
je bil opravljen v Centru za forenzične preiskave v Ljub
ljani je pokazal, da gre za Faniko Zakšek iz Presladola, ki 
so jo policisti PU Krško in PU Celje iskali na območju 
Bohorja. Sodna obdukcija, kije bila opravljena na Inštitutu 
za sodno medicino v Ljubljani, je potrdila, da je ženska 
umrla nasilne smrti.

Kaznivega dejanja umora je bil osumljen njen 54-letni 
mož Jože, ki je bil dan po skrivnostnem izginotju najden 
mrtev v bližini lovskega doma na Bohorju. Na okrožno 
sodišče Krško je bilo zato podano samo poročilo.

Kljub ugotovitvam policije pa so se v javnosti razširile 
govorice, da naj bi za smrt zakoncev Zakšek poskrbel nek
do tretji. Policijska uprava Krško, ki je primer preiskovala, 
to odločno zanika. N.Č.C.

Epiloga še ni
Krško - Poškodba kolena, ki jo je staknil obdolženi 
Mihael Glogovšek, ki čaka na operacijski poseg, je bila 
tudi tokrat kriva, da ga ni bilo na sodišče. A obravnava 
je kljub temu stekla, saj je imel zagovornik pooblasti
lo, da se obravnava opravi v njegovi odsotnosti.

Preseljena izpostava za zaščito
in reševanje

^režice - Sredi novembra se je Izpostava Uprave Republike Slovenije za zaščito in reševanje (URSRZ) Krško 
Preselila v Brežice. Odslej se nahaja na Cesti svobode 15, kjer je bil prvotno Občinski štab za teritorialno 
°brambo. Selitev je narekovala prostorska stiska v Krškem.

Izpostava URSZR Krško, 
ki zaposluje 16 ljudi, je ena 
'Zmed trinajstih izpostav Up- 
r3ve RS za zaščito in reševa
nje. Organizirana je bila v za
detku leta 2003, nastala pa je 
'z Oddelka za zaščito in reše- 
vanje v okviru Uprave za ob
rambo Krško.

Prostori Centra za obveš
čanje v stavbi Občine Krško, 
kjer so imeli sedež, so bili pov- 

neustrezni. To so bili 
kletni prostori, brez oken, to- 
rej brez naravne svetlobe in 
Svežega zraka, poleg tega pa 
s° imeli težave tudi v primeru 
"slivov in poplav. V enem le-

kanale in celoten prostorje bil 
poplavljen s kanalizacijskimi 
odplakami. Stroški sanacije so 
bili vsakokrat precejšnji, po
jasnjuje vodja izpostave 
Zdenka Močnik. Kot posle
dica vlage v prostorih pa so 
se začele pojavljati tudi okva
re na občutljivi opremi in teh
ničnih sredstvih.

Prostori, v katerih so se na
hajali doslej, so bili v lasti 
Občine Krško in so zanje pla
čevali precej visoko najemni
no, medtem ko so prostori v 
Brežicah last Ministrstva za 
obrambo (MORS) oz. v lasti 
Vlade RS in dani v upravljanje

Delavci izpostave za zaščito in reševanje so zadovoljni z novi
mi prostori.

Ne bil Center za obveščanje 
^ar trikrat poplavljen zaradi 
P°fasta reke Save, nato pa še 
ž"radi močnega naliva. Mete- 
°tne vode so zalile odtočne

MORS-u in s tem je zago
tovljena racionalizacija stroš
kov. V stavbi, kjer je sedaj iz
postava, se nahaja tudi In
špektorat RS za varstvo pred

naravnimi in drugimi nesre
čami ter Uprava za obrambo 
Novo mesto, Izpostava Krško, 
pisarna Brežice.

Na vprašanje, ali se bo iz
postava Krško preimenovala 
v Izpostavo Brežice, vodja iz
postave Zdenka Močnik od
govarja: “V okviru URSZR se 
izpostave imenujejo glede na 
kraj, kjer so locirane, kar pa 
bo opredeljeno v pravilniku o 
spremembah pravilnika o no
tranji organizaciji in sistemi
zaciji delovnih mest MORS z 
organi v sestavi.” Zanika tu
di, da bi šlo pri selitvi izpo
stave iz Krškega v Brežice za 
razporejanje regijskih inšti
tucij: “Gledal na to, da posto
pek reševanja prostorske prob
lematike poteka že vrsto let z

iskanjem najugodnejše rešitve, 
to nikakor ne sodi v sklop raz
porejanja regijskih inštitucij.” 

Nada Černič Cvetanovski

A tudi tokrat zadeva Glo
govšek, Komočar, Hvizdak 
ni dočakala sodnega epiloga. 
Predsednica senata je v izogib 
temu, da ne bi sodišče ust
varjalo subjektivnega vtisa, 
ugodila predlogu Komočar- 
jevega zagovornika, da se pri- 
bavi kazenski spis Senovčanke 
M.V., ki je bila zaradi prome
ta s prepovedanimi drogami 
že obsojana in je kazen tudi 
že prestala. Sodišče je sicer 
pridobilo kazenski tožilski 
spis, kije identičen sodnemu, 
a obramba je vztrajala pri sod
nem spisu. Okrožni državni 
tožilec pa je kot dokazni pred
log vložil še poročilo Policij
ske uprave Krško, v katerem 
je zapis pogovora med omen
jeno M.V. z neznano osebo, 
za katero naj bi se izkazalo, 
da gre za Komočarja.

Komočarjev zagovornik 
meni, da so odločbe Vrhovne
ga sodišča jasne. Te listine ni
so bile predložene v spis ta
krat, ko se je začelo tajno de
lovanje, z naknadnim vlagan
jem to ni mogoče. Meni, da 
morajo biti predlogi in pobude 
za tajno delovanje konkreti
zirani tako, da se jih lahko pre
veri. Nek uraden zaznamek,

Smrt na tirih
Blanca - Kaj neki je mučilo 20 letno Senovčanko Kristino, 

daje sredi noči sklenila končati svojo življenjsko pot? Strojevod
ja, ki je ob 00.41 vozil vlak iz Sevnice proti Krškemu ni imel 
nobene izbire. Dekle je stalo na progi in za pravočasno ustav
ljanje ni bilo več možnosti. K.M. je na kraju nesreče umrla.

Twingo v drevo
Bukošek - 79-letna Novomeščanka seje vozila z osebnim 

avtom Renault Twingo po regionalni cesti z Bizeljskega proti 
Brežicam. Ko je pripeljala zunaj naselja Bukošek, kjer cesta 
poteka ravno, je izgubila oblast nad vozilom, zapeljala v levo 
preko smernega vozišča in s prednjim delom vozila trčila v 
drevo. Voznica je v nesreči utrpela hude telesne poškodbe.

za katerega se ne ve, kdaj je 
nastal in komu je bil poslan, 
pa po njegovem ne more slu
žiti kot dokazni material. Tudi 
zagovornik obdolženega Glo
govška je prepričan, da sta 
imela policija in tožilstvo dos
lej vse možnosti, da že v pred
logu za ukrepe tajnega delo
vanja navedeta vse te dokaze, 
ne pa da skušata to sanirati za 
nazaj. Tožilec pa je dejal, da 
je pri vsem tem pomembno le, 
kdaj so te listine nastale.

Kot je znano, si odvetniki 
prizadevajo, da bi se iz spisa 
izločili vsi tisti dokazi, ki so 
nastali s tajnim delovanjem. 
Zagovorniki se pri tem skli
cujejo na eno od razveljav
ljenih sodb, kjer je Vrhovno 
sodišče zapisalo, da mora so
dišče zgolj in izključno ocen
jevati in presojati tiste listi
ne, ki jih je imel na razpola
go preiskovalni sodnik, ko je 
odrejal prikrite ukrepe. Pri 
tem zagovorniki opozarjajo, 
da je omenjena sodba, na ka
tero se sklicujejo, nastala v 
času, ko so bili potrebni oz. 
zadostni že razlogi za sum, 
veljavni zakon o kazenskem 
postopku pa je to dvignil na 
višjo raven. P.U.

Denar ni v 
pravih rokah!
Brežice - V ponedeljek, 4. 

decembra, med 15.50 in 16. 
uro je bilo na stopnicah pred 
vhodom v brežiško pošto iz
gubljenih 30.000 SIT v ban
kovcih po 5.000. SIT. Denar 
je pobrala “neka” gospa, kot 
trdi očividec. Ker je prava last
nica s tem denarjem hotela 
plačati položnice, prosi na- 
jditeljico, da pokliče 040-452- 
467. Gospo čaka nagrada.
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Kdo so kandidati za podžupane? V Krškem za dialog z Romi
Krško - Župan Franc Bogovič se je skupaj z ostalimi

Posavje - Po novem zakonu o lokalni samoupravi lahko župani imenujejo največ tri podžupane. Sevniški 
župan Kristjan Janc se je odločil, da bo izkoristil dane možnosti, zato namerava imenovati kar tri podžupane. 
Brežiški prvi mož Ivan Molan je prejšnji teden na novinarski konferenci napovedal, da bo za profesionalno 
podžupanjo imenoval Patricijo Cular, nekdanjo direktorico brežiškega Mladinskega centra. V Krškem pa se 
Franc Bogovič še odloča, ali bo imenoval poklicno podžupanjo. Zagotovo pa bo imel dva pomočnika.

Janc je za SavaGlas pove
dal, da bo imenoval tri pod
župane zato, ker sevniško ob
čino v prihodnosti čakajo šte
vilni pomembni projekti. Med 
tremi imenovanimi bo eden 
prevzel svojo funkcijo poklic
no. Ker si sevniški župan v 
tem mandatu prizadeva za ve
liko koalicijo, bodo njegovi 
pomočniki imenovani iz 
Slovenske ljudske stranke 
(SLS) in Slovenske demokrat
ske stranke (SDS). Za tretji 
stolček pa se še odloča med 
liberalnimi in socialnimi de
mokrati. “Želim povezati vse 
stranke v eno veliko koalici
jo, tako da bomo brez opozi
cije in da bodo vsi zadovolj
ni,” dodaja Janc.

V Brežicah, kjer je Molan 
že napovedal, da ne bo skle
pal koalicijskih pogodb, pa je 
znano, da bo poklicna podžu
panja postala Cularjeva. Pou
daril je, da se je za profesio
nalno županjo odločil na pod
lagi izkušenj kandidatke in ne 
na podlagi strankarske pri
padnosti, saj je Cularjeva le 
kratek čas članica SDS. Doda
ja, da bo morda kasneje zara
di številnih projektov, ki ča
kajo občino Brežice v prihod
njih letih, imenoval še kakš
nega neprofesionalnega pod
župana.

Poleg pomoči županu pa 
podžupanjo čaka še koordi

nacija evropskih razpisov: 
“Glede na to, da bi na občini 
morali dodatno zaposliti ose
bo, ki bi delala na evropskih

no srečevala z evropskimi raz
pisi: “V Mladinskem centru 
smo tako npr. pridobili 70 
odstotkov sredstev z različnih

Patricija Cular
razpisih, mislim, da je ta od
ločitev idealna, saj bomo tako 
pridobili osebo, ki ima veli
ko izkušenj na tem področju,” 
je rekel Molan. Cularjeva je 
v svoji predstavitvi navedla, 
da seje pri svojem dosedan
jem poklicnem življenju red-

razpisov ministrstev in Ev
rope. Ponudba župana me je 
pritegnila, saj občina potre
buje kadre, ki bodo zadolženi 
za iskanje sredstev, ker vidim 
v tem tudi neko dolgoročno 
načrtovanje razvoja občine.” 
Cularjeva, ki naj bi na pod-

‘Trgovina na ‘Rgsi
Mercatorjevo trgovino na Resi je letos novembra prevzeta ‘Rrnečka 
zadruga Sevnica. Toslovodkjnja Tatjana Žnidaršič je popestrita 
izbiro btaga na poticah, prodajajo pa tudi plinske jeklenke. 
Trgovina j e odprta od 7. do 18. ure brez vmesne prekinitve, kar je 
stranke prijetno presenetito. Odprto je tudi ob nedetjafi od 8. do 
11. ure. Žnidaršičeva je z začetnim prometom zadovotjna: “Rupci 
hvalijo hrenovke, pečenice, kranjske klobase in suhe satame, 
ki prihajajo iz klavnice naše zadruge — %'Z Sevnica. (Posebej še 
dimljeno suho meso in za prihajajoče praznike bomo skrbeli da bo 
izbira pestra. Obiskjtaše trgovine se sp taca. Štirje nakupi za 
vrednost nad6.000 S IT prinesejo nagrado, (hlpvembraje bila to 
krača, v decembru je denarnica za evre. V trgovini pa še naprej 
ostaja v veljavi Mercatorjeva plačilna kartica s pikami." TR

županski stolček sedla v drugi 
polovici naslednjega leta, bo 
ostala svetnica brežiškega ob
činskega sveta, vendar ne bo 
upravičena do sejnin. Dodaj
mo, da je Roman Lavter iz 
vladne službe za lokalno sa
moupravo za SavaGlas pove
dal, da sta funkciji poklicne
ga podžupana in svetnika 
združljivi. “Podžupani se ime
nujejo iz vrst svetnikov. Kako 
pa bo profesionalni podžupan 
za svoje delo v svetu nagra
jen, pa je odvisno od po
samezne občine. Hipotetično 
rečeno se pa lahko zgodi, da 
župan umre in v njegove čev
lje vstopi podžupan, ki pa se 
mora v tem primeru odpove
dati svetniškemu mestu.”

Krški občinski svetniki bo
do prav danes (7. decembra) 
na seji razpravljali o imeno
vanju dveh podžupanov. Bo
govič pravi, da je na ob
činskem kolegiju že imenoval 
dve osebi za podžupanski mes
ti. Neuradno smo izvedeli, da 
bo še en mandat podžupanja 
Nuša Somrak iz SLS, za dru
gi stolček pa naj bi se pote
goval Cveto Sršen iz SDS. 
Pogovori pa potekajo tudi o 
tem, ali naj bi Somrakova 
podžupansko funkcijo zased
la profesionalno.

Kostanjeviški župan Moj- 
mir Pustoslemšek je dejal, da 
zaenkrat ne predvideva pod
župana, zagotovo pa se bo v 
prihodnosti odločil, da bo 
imenoval enega nepoklicnega 
podžupana.

Petra Bezjak

zastopniki civilne družbe prejšnji teden sestal s pred
stavniki Romov. V času, ko je sobivanje s to avtohtono 
skupnostjo postalo vseslovenski problem, je pozval k 
dialogu in odprtem pogovoru. Med predlogi za strp
no sožitje je bila izpostavljena še večja pripravljenost 
za poznavanje romske kulture, seznanjanje Romov z 
zakonodajo in policijskimi opozorili.

Sestanka so se udeležili pred
stavniki Romov in krajevnih 
skupnosti (KS) Krško polje, Dr
novo in Veliki podlog ter insti
tucij, ki se pri svojem deli vsa
kodnevno srečujejo z Romi. 
Predstavniki KS, ki mejijo na 
romska naselja, so izpostavili 
občasne neljube dogodke, kot so 
motenje posesti in uničevanje 
pridelkov na kmetijskih zemljiš
čih. Pozvali so k vzpostavitvi in 
vzdrževanju reda, hkrati pa 
pokazali pripravljenost o vzpo
stavitvi kontaktov med KS in 
predstavniki Romov. Ivan Baz
nik, predstavnik civilne pobude 
za reševanje romske tematike, je 
zahteval, da se obrobje Keri

novega grma omeji s cesto, ki 
bo ločilo naselje od poljskih po
vršin. Prav tako je zahteval, da 
se pripeljejo zabojniki za ko
sovne odpadke, občina pa je nji
hovim zahtevam ugodila in bo 
do pomladnih mesecev obljube 
tudi uresničila. Baznik zato pra
vi, da krajani ne bodo pripravili 
protesta, ki so ga napovedovali- 

Na pobudo Novaka z Ge
neralne policijske postaje Ljubl
jana pa se bo ustanovilo poseb
no delovno telo, t. i. Svet sobi
vanja, v katerem bodo delovali 
tako predstavniki romske skup; 
nosti kot civilne družbe. Svet naj 
bi spodbujal k strpnemu dialogu- 

Petra Bezjak

Brežiški župan Ivan Molan se je sestal z gradbenim 
inšpektoijem Matjažem Golobom, s katerim sta se pogo- 
vaijala o legalizaciji romskega naselja Gazice, kjer živi 56 
Romov. Molan je povedal, daje Center za socialno delo dal 
pobudo za legalizacijo zemljišča, vendar v kratkem do spre
memb prostorskega plana še ne bo prišlo. “Zemljišče je v 
lasti več lastnikov in vprašanje je, če bi ga ti bili pripravljeni 
prodati,” pojasnjuje Molan in dodaja, da so parcele vredne 
50 milijonov. “Občina pa toliko denaija nima, tako da bi bil 
odkup možen le z državno finančno pomočjo.” Molan je Še 
povedal, daje Golob zatrdil, da zaenkrat ne namerava rušiti 
črnih gradenj, saj je bil dan predlog za legalizacijo.

Predsedniki krajevnih skupnosti
Posavje - Po ustanovnih se- še niso zasedale tri krajevne Krško in 17 v občini Brežice. y 

jah občinskih svetov seje sestala skupnosti (KS). V nadaljevanju sevniški občini pa se člani KS se 
tudi večina krajevnih svetov v predstavljamo, kdo so že izvol- niso sestali, da bi izglasovali svoje 
krški in brežiški občini, kjer sicer jeni predsedniki 15 KS v občini predsednike. P.B.

Občina Krško:
KS Zdole: Jože Dular 
KS Krško: Jožica Mikulanc 
KS Leskovec: Bojan Petan 
KS Senovo: Vlado Grahovac 
KS Senuše: Bernardka Zorko 
KS Raka: Silvo Krošelj 
KS Dolenja vas: Branko Vodopivc 
KS Rožno: Anton Bohorč 
KS Podbočje: Darko Kodrič 
KS Veliki Trn: Franc Lekše 
KS Gora: Alojz Kerin 
KS Brestanica: Miran Pavlič 
KS Koprivnica: Peter Planinc 
KS Krško polje: Franc Žibert 
KS Veliki Podlog: Franc Nečemer

Občina Brežice:
KS Artiče: Marjeta Grahek Kinčič
KS Bizeljsko: Franc Kelhar
KS Brežice: Boštjan Lukež
KS Cerklje ob Krki: Darko Udovič
KS Čatež ob Savi: Anton Petrič
KS Dobova: Mihael Boranič
KS Globoko: Anton Kmetič
KS Jesenice na Dolenjskem: Jožica Lazanski
KS kapele: Anton Cerjak
KS Križe: Majda Ban
KS Pečice: Ivan Omerzel, ml.
KS Pišece: Peter Skrivalnik 
KS Sromlje: Franc Jožef Kostanjšek 
KS Šenltlenart: Stanko Radanovič 
KS Velika Dolina: Marijan Žibert 
KS Velike Malence: Emil Arh 
KS Zakot-Bukošek-Tmje: Marko Hercigonja

ms* tehnični pregledi 
ms* zavarovanja vozil 

x m* prepisi 
mat prodaja rabljenih vozil 

m* prodaja novih vozil Citroen in Škoda 
ms* servis:

-servis vozil, kleparska dela, ličarska dela, menjava gum, 
polnjenje klima naprav, ročna avto pralnica, avto vleka

DELOVNI ČAS
Pon - Pe: od 7. do 17., So: od 8. do 12- 

** DELOVNI čas ZA TEHNIČNE PPEGLEDČ 
Pon - Pe: od 7. do 18., So: od 8. do 12-

www.avMme-krsko.si
ArtOBne Kliko d.o.o., Bohoričeva 10,8270 Krško
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Pogovor s “ prvim posavskim geodetom” Romanom Novšakom

Prispevek odhaja, davek prihaja
Posavje - Republiška geodetska uprava (GU) je zadolžena, da vzpostavi novo nepremičninsko evidenco - 
register nepremičnin v Sloveniji, ki bo vseboval dejanske podatke o nepremičninah. 42 popisovalcev je prejšnji 
teden v Posavju začelo popisovati vse objekte, večje od 4m2 površine. Na terenu bodo ostali do aprila. Država 
namreč hoče pridobiti informacije o hišah, garažah in ropotarnicah, o stanovanjih v blokih, vikendih, zidani
cah, kmetijskih in gospodarskih objektih, s katerimi bo prišla do popolne in urejene evidence nepremičnin, 
kasneje pa bo uvedla tudi davek na nepremičnine, ki bo nadomestil dosedanji prispevek za uporabo stavbnega 
zemljišča. O popisu smo se pogovarjali z vodjo Območne geodetske uprave Sevnica Romanom Novšakom. Ta 
območna uprava je namreč sodelovala v pilotnem projektu vrednotenja in coniranja nepremičnin.

Želi GU, da čim več last
nikov sami izpolnijo obrazec?

Geodetska uprava si želi 
predvsem to, da imajo udele
ženci s popisom nepremičnin 
čim manj težav. Prav zato so 
popisovalci o izpolnjevanju 
popisnih obrazcev ustrezno 
izobraženi in njihova naloga 
je predvsem pomoč lastnikom 
ter uporabnikom pri izpolnje
vanju popisnih obrazcev. Vsi 
tisti, ki so mnenja, da pomoči 
popisovalca ne potrebujejo, 
lahko izpolnijo popisne obraz
ce sami. Lastnikom in uporab
nikom, ki se bodo odločili za 
samopopis, priporočamo, da 
počakajo na prihod popiso
valca, ki jim bo na podlagi iz
jave, da pristopajo k samopo- 
pisu, predal prednatisnjene 
popisne obrazce. Če jih ob 
obisku popisovalca ne bo do
ma, bo popisovalec pustil svo
jo telefonsko številko, da se 
bodo lahko z njim dogovori
li, kdaj bi radi prevzeli po
pisne obrazce. Izpolnjene ob
razce morajo v roku 15 dni 
vrniti popisovalcu ali na pri
stojno GU.

Katere nepremičnine bodo 
popisane na kmetiji?

Popisali se bodo vsi objek
ti, ki ustrezajo definiciji stav
be. Zakon o evidentiranju 
nepremičnin pravi: “Stavba je 
objekt, v katerega lahko člo
vek vstopi in ki je namenjen 
njegovemu stalnemu ali začas
nemu prebivanju, opravljan
ju poslovne ali druge dejav
nosti ali zaščiti ter ga ni mo
goče prestaviti brez škode za 
njegovo substanco.” Torej tu
di na kmetiji bodo popisane 
vse stavbe, ki ustrezajo opisu 
stavbe iz omenjenega zakona. 
Evidentirani ne bodo le tisti 
najmanjši objekti, katerih po
vršina je manjša od 4 m2. Po
pisovalci so izobraženi v tej 
smeri, da bodo ločili, kaj je 
stavba in se evidentira v popi
su, in kaj ne. Kot specifiko za 
kmetije lahko povemo, da 
bodo popisani tudi dvojni 
kozolci toplerji.

Ali bodo lastniki vikendov 
in zidanic dobili obvestilo o 
Popisu na vrata le-teh ali na 
naslov svojega stalnega bi
vališča?

Lastnika bo popisovalec obi
skal na naslovu, kjer je stalno 
Prijavljen, z obrazci za vse ne
premičnine, kijih ima lastnik.

Lastniki pa morajo ob prvem 
obisku popisovalcu sporočiti 
podatke o vseh stavbah in de
lih stavb, katerih lastniki so,

nili podatke o predlaganih 
modelih vrednotenja nepre
mičnin. Lastniki bodo tako 
lahko oddali pripombe oz.

Roman Novšak
tudi če jim niso bili predloženi 
popisni obrazci.

Popisu nepremičnin sledi 
vrednotenje. Kaj bo najbolj 
vplivalo na določitev splošne 
tržne vrednosti nepremičnine 
- nova okna, nova streha ali 
lokacija stavbe?

Lega je najpomembnejši 
element pri uvrščanju oziro
ma določanju vrednostnih 
con. Na podlagi teh podatkov 
in podatkov, ki bodo zbrani 
oziroma pridobljeni na podla
gi popisa podatkov o stavbah 
in delih stavb, in na podlagi 
podatkov o vrednosti nepre
mičnin, ki se ustvari na trgu, 
bo določena tudi vrednost 
posamezne nepremičnine.

Posredno so v vrednotenje 
vključeni različni ekonomski, 
socialni, pravni in fizični de
javniki in ne le podatki o trž
nih cenah. Opredelitev najpo
membnejših dejavnikov vred
notenja ter opredelitev veliko
sti njihovega vpliva na vred
nost nepremičnine sloni na 
uporabi enakih metod dela kot 
pri posamičnem vrednotenju 
nepremičnin.

Bodo lastniki lahko izpod
bijali vrednotenje svoje ne
premičnine?

Avgusta 2007 bo vzpostav
ljen register nepremičnin in 
hkrati pripravljen izračun po
splošenih tržnih vrednosti ne
premičnin. Istega meseca bo
mo tudi pričeli z obveščanjem 
lastnikov o poskusnem izra
čunu vrednosti in javno razgr-

predloge glede poskusnega iz
računa vrednosti nepremičnin, 
ki jih bo do novembra 2007 
GU obdelala in s tem zaklju
čila z obsežnim in strokovno 
zahtevnim projektom.

Kadar držjava zbira podat
ke, ki so osnova za povišanje 
obremenitev davkoplačevalcev, 
ljudje razmišljajo, ali bi 
zamolčali katero od investicij 
v obnovo, ki je povečala vred
nost nepremičnine, saj si tako 
obetajo nižji davek. Povejte, 
zakaj se kljub temu v popisu 
ne splača zamolčati realnih 
dejstev o stanju nepremičnine?

Davek na nepremičnine je 
le ena izmed posrednih posle
dic in rezultatov popisa ne
premičnine. Zakon o eviden
tiranju nepremičnin, s kate
rim bo vzpostavljen enoten 
register nepremičnin, bo zago
tovil kakovostne podatke o ne
premičninah, ki jih v Sloveniji 
trenutno še ni. Zemljiški 
kataster in osveženi kataster 
stavb pa bosta v prihodnosti 
tudi podlaga za izvedbo mno
žičnega vrednotenja, ki bo 
nadalje podlaga za uvedbo

davka na nepremičnine. Novi 
Zakon d davku na nepremič
nine bo nadomestil Zakon o 
davku občanov in o nadomes
tilu za uporabo stavbnega 
zemljišča. Nepremičnine bodo 
obdavčene po drugih krite
rijih, predvsem pa bomo da
vek plačevali vsi lastniki 
nepremičnin.

Podatki iz evidenc o nepre
mičninah bodo javno dostop
ni, zato se utegne navajanje 
neresničnih podatkov lastniku 
maščevati, ko bo na primer 
uveljavljal škodo pri zavaro
valnici, ali ko bo oglaševal 
svojo nepremičnino.

Je predvidena kazen za tis
te, ki ne bodo oddali podat
kov?

Kazenske določbe za nepo- 
sredovanje podatkov o stavbi 
ali delu stavbe v roku 15 dni 
po drugem obisku popisoval
ca so določene v Zakonu o ev
identiranju nepremičnin. Za 
fizično osebo je globa med
10.000 in 300.000 SIT. Za 
samostojnega podjetnika 
posameznika in pravno osebo 
je globa med 100.000 in
600.000 SIT, za odgovorno 
osebo samostojnega podjetni
ka posameznika in odgovor
no osebo pravne osebe pa je 
predvidena globa med 10.000 
in 400.000 SIT.

Nihče ne verjame oblju
bam vlade, da bo davek na 
premoženje, ki bo nadomestil 
prispevek za uporabo stav
bnega zemljišča, zavezance 
obremenil približno enako. 
Kakšna je vaša ocena?

Po informacijah finančne
ga ministrstva naj bi bila obre
menitev približno enaka, če je 
bilo nadomestilo sedaj res pra
vilno zajeto. Nimam razloga, 
da ne bi verjel v to. Bo pa da
vek pravičnejši, kajti zajel bo 
tudi vse tiste, ki sedaj niso 
plačevali nadomestila za upo
rabo stavbnega zemljišča

Branka Demovšek

Zahteva po ustavni presoji
Informacijska pooblaščenka Nataša Pirc Musar je 

prejšnji teden napovedala, da bo na Ustavno sodišče vložila 
zahtevo za presojo ustavnosti zakona o evidentiranju 
nepremičnin. “Kolegij je na četrtkovi seji odločil, da 
spišemo zahtevo,” je povedala Pirc Musarjeva. V pobudi 
za presojo ustavnosti se bodo osredotočili predvsem na to, 
da v zakonu ni opredeljen namen zbiranja podatkov, zani
ha pa jih tudi, zakaj mora biti tako obsežen zbiren register, 
javen. Na informacijskem uradu so za SavaGlas povedali, 
da presoja ne bo ustavila postopka popisa nepremičnin, zato 
ta poteka nemoteno.

Sadjarji za poenostavitev 
postopkov namakanja

Krško - Sadjarsko društvo Slovenije je prejšnji petek 
pripravilo tradicionalne Pirčeve dneve, kjer je bila glavna 
tema integrirana pridelava sadja. Takšne pridelave je v Slo
veniji 97 odstotkov, največ težav pa sadjarji vidijo pri na
makanju. Poklicni sadjarji se zato zavzemajo za oblikovan
je posebne medresorske skupine, ki bi delovala v sodelo
vanju s Kmetijsko-gozdarsko zbornico Slovenije (KGZS). 
Po besedah Andreje Brence iz Kmetijsko gozdarskega 
zavoda Novo mesto je pri nas veliko vode, ki bi jo lahko 
uporabili za potrebe namakanja, a odteče mimo. Sadjarji so 
si enotni, da namakanje zavirajo predolgi birokratski postop
ki, kar Slovenijo vodi v zaostalost.

Ob tem pa je predsednik upravnega odbora Gospodarskega 
interesnega združenja (GIZ) za sadjarstvo Boštjan Kozole 
zanikal nekatere govorice, da se bo GIZ ukinil. Prav nasprot
no - člani tega združenja so veliko pozornosti posvetili raz
voju sadjarstva, kije pogojen z razvojem sadjarskih posestev 
in kmetij. Prizadevali si bodo za pridobitev evropskih sred
stev, postavili pa so tudi nov način vodenja združenja, brez 
stalno zaposlenih in plačanih profesionalcev. P.B.

ZftSLOfllftDft
Ni res, da ni...
Brskam, brskam, brskam in sku

šam najti kaj takega, kar bi lahko 
ocenili kot pozitivno, kot nekaj opti
mističnega, nekaj takega, kar bi v 
dneh barikad, sovražnosti, izloče
vanja dalo občutek, da obstaja tudi 
druga, sončna plat.

Sedem na oblazinjeno klop in na
ročim kavo. Čeprav sem razmeroma zahtevna uživalka kave, 
se zadovoljim s tistim, kar mi prinesejo. Medtem ko ne
mirno brskam po športni torbi, ki me te dni ves čas sprem
lja na razgibavanje boleče desnice (oh, kakšna simbolika), 
mi pogled za hip ubeži na mojo desno. Tam sedi starejši 
par. Zavem se, da je bolščati v ljudi zelo nevljudno, zato 
nadaljujem brskanje. Končno ga najdem, telefon. Ko ga 
premetavam po rokah, razmišljam, kam najprej poklicati. 
Gospa in gospod na moji desni umirjeno uživata v pitju 
kave in tiho klepetata. Tako umirjena sta, da jima kar 
zavidam.

Ženska v belem me pokliče. Stopim skozi vrata. Na desni 
strani podolgovatega prostora so prostori, ločeni z zastori. 
Napotijo me v enega. Sedem na posteljo. Na boleč predel 
mi namestijo vlažne blazinice, prijazno povprašajo, kaj je 
narobe z roko, vključijo aparat in odhitijo k naslednjemu. 
Prijetni mravljinci se sprehajajo po moji nadlahti. Poslušam 
pogovore v sosednjih kabinah. Nekdo sprašuje v simpatični 
prekmurščini, spet drugi v zagorski hrvaščini. Po terapiji 
bosta skupaj zajtrkovala, se dogovorita. Menda je bilo tudi 
prejšnji večer prav prijetno, čeprav je noga po operaciji še 
zelo boleča.

Ne morem verjeti! Vse se bo časovno izšlo! Urniki držijo 
in “zadevefunkcionirajo ”!

Zelo sem presenečena nad iznajdljivostjo in 
sistematičnostjo dela ljudi. V nekaj dneh poznajo priimke, 
imena in obolela mesta vseh svojih strank. In ure, ob kate
rih so naročeni.

Ko vstopimo v “svet bolezni ”, razlike izginjajo. Boleča 
rama je boleča rama, naj bo nekoga s hribovske vasi na 
Kozjanskem ali iz strogega centra prestolnice, naj bodo prsti 
obogateni z zlatnino ali razbrazdani od dela na polju, naj 
usta govore knjižno ali narečno slovenščino. Jeziku bolečine 
to ni mar. Na nek način je bolečina tista, ki združuje, ki 
povezuje, ki spodbudi komunikacijo. Čeprav skoraj vedno 
rada klepetam, čutim, kako se ovire v takšnih trenutkih lažje 
prestopi. Cilj vseh je namreč enak - da ne bi bolelo, da bi 
bili zdravi.

Pogosto sem potiskala spoznanje, da je človek tisti, ki 
me najbolj zanima. Vse njegove pojavnosti.

Včasih si utrgam čas, nekam sedem in samo nemo opazu
jem. Pred nekaj leti sem morala zaradi težav z glasilkami 
(uf, spet simbolika) štirinajst dni molčati. Presenečena sem 
bila, koliko sem v tem času izvedela, kaj vse sem slišala.

Hočem reči, da je lepo, ko dva na jesen svojega življenja 
prijetno kramljata in pijeta kavo, hočem reči, da je lepo, 
ko sicer neprijetna situacija - kot je denimo bolezen oziro
ma poškodba neznanca - spremeni v znanca, morda celo 
prijatelja, hočem reči, da kljub empatičnosti družinskih 
članov včasih potrebujemo nekoga, ki je doživel podobno 
stisko, ker nas bo lažje razumel, hočem reči, da takrat, ko 
smo tako ali drugače “prizadeti ”, postanemo spet nekakšni 
otroci, potrebni pozornosti in prijazne besede in hočem reči, 
kako zelo smo hveležni za to.

RENAULT
USTVARJAMO AVTOMOBILE

Clio ST0RIA + klima 
že od 1.890.000 sit dalje

TPV AVTO, BREŽICE Tel.: 07 49 91 900, 49 91 903

KROVSTVO, KLEPARSTVO 
IN TESARSTVO
ANDREJ ABRAM S.P., Ulica MDB 22, Lesko'
Svojim cenjenim strankam in poslovnim pa 
sporočamo, da smo se 4. decembra preselili 
lokacijo v Krškem, Rostoharjeva ulica 62 - n

Tel: 07/49-05-580 
Fax: 07/49-22-125
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Joško Kovač sedi na slovenskem stolčku v evropski komisiji

V Bruslju zagovarja interese
zadružništva

Najmlajši 
segajo po 

drogi
Sevnica - Sevniška Kmečka zadruga je s 135 zaposlenimi in blizu 4 milijarde SIT 
ustvarjenega letnega prometa med uspešnejšimi v Sloveniji. Poslovni rezultat se 
jim vsako leto izboljšuje, zahvaljujoč dobremu sodelovanju s kmetijskimi pride
lovalci in sosednjimi zadrugami.

Joško Kovač

Letos so odprli v krški ob
čini, kjer so že leta prisotni s 
trgovino v Dolenji vasi, še dve 
svoji trgovini - v začetku leta 
na Senovem, novembra pa so 
prevzeli Mercatoijevo trgovi
no na Resi. Z odzivi kupcev 
so zadovoljni, ti pa najbolj 
posegajo po mesninah njihove 
lastne klavnice. Sevniška 
klavnica je z ovalnim žigom 
postala pomemben igralec na 
trgu z mesom in z odkupom 
živine pokriva velik del dr
žave. Odkupijo med 2500 do 
3000 glav govedi letno, do
bra polovica je za lastne po
trebe, viške mesa prodajajo 
Celjskim mesninam, Krasu 
Sežana, dobili pa so tudi do
brega kupca v Italiji. Živino 
odkupujejo od 250 večjih in 
800 malih kmetov, na leto pa 
opravijo okrog 3000 usluž- 
nostnih zakolov.

Direktor zadruge Joško 
Kovač je član posvetovalne
ga organa za goveje meso v 
Evropski komisiji: “Posve
tovalna komisija je v funkciji 
civilne družbe, kjer evropska 
komisija preizkuša svojo za
konodajo. Mi dajemo pri
pombe na predlagane zakone, 
komisija jih prouči in v večji 
ali manjši meri upošteva. V

Bruslju dobro sodelujem 
s Finci, Nizozemci, Fran
cozi, Nemci. Tudi ko s 
svojimi pripombami na 
zakonodajo nismo naj
bolj uspešni, delo v tem 
posvetovalnem organu 
pomeni, da razpolagaš s 
pravočasnimi pomemb
nimi informacijami. Slo
venija ima en sedež v tej 
komisiji.”

Klavnica je veliko in
vestirala v opremo po 
standardih, lani so uredili 
še kanalizacijo in mehan
sko čistilno napravo, tako 
da imajo tudi okoljski 
certifikat. Problem od
plak bo celovito rešen, ko 
bo Sevnica dobila osrednjo 
čistilno napravo.

Zadruga je pomembna tudi 
na mlečnem trgu. Za potrebe 
Ljubljanskih in Celjskih mle
karn ter za kupca v Italiji na 
letni ravni odda 7,5 milijona 
litrov mleka. Vrtnine in žita, 
največ koruze, odkupujejo za 
oskrbo svojih trgovin, ohra
nili pa so tudi lesno trgovino. 
Letno odkupijo med 15 in 17 
tisoč kubičnih metrov lesa.

Direktor Kovač se še naprej 
nadeja finančne stabilnosti v 
poslovanju, ki so jo uspeli

ohraniti kljub močnejšim 
investicijskim ciklusom. Za
družništvo je zaradi svojega 
ekonomskega principa, da 
zaslužijo samo toliko, kot po
trebujejo, torej gre za nižjo 
dodano vrednost, v današnjem 
pojmovanju uspešnosti “pre
živeto”. Vendar prav zaradi 
takšnega principa lahko oh
ranja manjše trgovine na 
podeželju, ki za velike trgovce 
več niso zanimive. V načrtu 
imajo obnovo trgovine v 
Šentjanžu.

Branka Demovšek

novo v ponudbi%

VODNE POSTEUE • NAJBOLJŠE SPANJE
VGRADNE OMARE: OD STROPA DO PODA, OD ZIDA DO ZIDA

Samo Mervin - trgovina 
s pohištvom na Mostecu 

vam omogoča:

- NOVO -

ZA VSO POHIŠTVO MOŽEN KREDIT:
- DO 3.000.000 SIT DO 5 LET
- PO POLOŽNICAH DO 500.000 SIT
- NA TRAJNIK DO 24 OBROKOV,
- TER S KARTICAMI DINERS IN AMERICAN
ZA KUHINJE SVEA, MARLES, GORENJE IN POHIŠTVO ALPLES 
BREZPLAČEN PREVOZ IN MONTAŽA

NAJBOLJŠI PLAČILNI POGOJI IN NAJVEČ 
POHIŠTVA NA ZALOGI

<o
O

g
www.bolha.com/trgovina/mervin

Mostec 6, Dobova, tel.: +386 (0)7 49 92 400

Brežice - Raziskava Mladi 
in droge v občini Brežice je 
pokazala, da se je večina mla
dostnikov že srečala z droga
mi. Raziskavo med 221 učenci 
zaključnih razredov osnovnih 
šol v vsej brežiški občini je iz
vedla Danijela Švajger, ki ugo
tavlja, da največ osnovnošolcev 
posega po alkoholu.

In sicer je kar 90 odstotkov 
anketirancev že okusilo alkohol. 
Na vprašanje, kdo jim ga je 
ponudil, pa je bil pogost odgo
vor, da starši. Na drugem mes
tu najpogosteje mladi posegajo 
po tobaku. Med prepovedani
mi drogami, s katerimi se je 
srečalo 4,52 odstotka anketi
ranih, prevladuje marihuana. 
Kot razlog za poskušanje prve 
droge, je večina anketirancev 
navedla radovednost.

Avtorica raziskave na vpra
šanje, kdo je kriv za takšno stan
je, odgovaija, daje težko poka
zati s prstom na eno osebo. Za
gotovo pa se vse začne v dru
žini: “Začeti je treba doma in s 
pozitivnimi vrednotami vpli
vati na otroke. Veliko seje tre
ba pogovajjati, vzpostaviti od
nos zaupanja med starši in otro
ci in sodelovati ter komunici
rati.” P.B.

Mladi naj 
sledijo svojim 

sanjam
Sevnica - Regionalna raz

vojna agencija (RRA) Posavje 
v sodelovanju z občinami 
Brežice, Krško in Sevnica ter 
27 podjetji iz vseh treh občin 
že četrto leto zapored izvaja 
projekt Posavska štipendijska 
shema. S tem želi rešiti ali vsaj 
ublažiti nizko izobrazbeno 
strukturo, visoko brezposel
nost in beg možganov iz naše 
regije.

Letos je bilo v okviru Po
savske štipendijske sheme 
podeljenih 70 štipendij (35 je 
novih štipendistov). Tretjino 
sredstev za štipendijo zagotovi 
podjetje, tretjino občina, v ka
teri ima podjetje sedež, tretji
no pa zagotavlja RRA. “Ideja 
posavske štipendijske sheme 
ne izhaja iz socialnih vidikov 
štipendiranja,” je na podelitvi 
štipendij na sevniškem gradu 
dejal direktor RRA Robert 
Ostrelič, “ampak iz razvojnih 
vidikov.”

“Kadar je okolje pretesno 
in ne more izpolniti pričako
vanj, mora mlad človek slediti 
svojim sanjam in sam preizku
siti svoje meje,” je na podelit
vi štipendij na sevniškem gra
du dejal dr. Andrej Smrekar. 
V takih primerih mora človek 
tudi oditi, tako kot je iz Posav
ja odšel Smrekar, čeprav je 
bil štipendist takratne krške 
kulturne skupnosti. “Toda za
vedati se morate, daje Posavje 
vendarle vaš dom,” je še dodal 
in štipendistom položil na 
srce, naj varujejo svojo kra
jevno pripadnost kot posebno 
vrednoto.

Ob tej priložnosti so na 
gradu odprli razstavo del šti
pendista Blaža Vehovarja, ki 
v Benetkah študira slikarstvo. 
N.Č.C.

Tonkinih 90 let
Arnovo selo - Pred 90 leti se je v družini Ivanšek rodila 

Tonka. Svojo življenjsko zgodbo je še vedno zgovorna, nas
mejana, duhovita in bistra ženička povzela nekako tako: “Imeli 
smo se lepo. Ko smo bili majhni, smo se igrali pa tudi veliko 
delali. Držali smo se reka svojih staršev - fejst delat in molit 
vmes, prazno je delo, če ni sreče z nebes.” V družini je bilo 12 
otrok, med vojno so prebegli v sromeljsko faro, kjer Nemci 
niso izseljevali ljudi. Ko so otroci odrasli, so se razkropili po 
vsej Sloveniji; Tonka pa je ostala s sestro Olgo v svojem 
lepem Mrzlaku.Gostom je ob slovesu dejala: “Nasvidenje na 
100. rojstnem dnevu.” Naj se uresniči! M.K.

Slavljenka v družbi svojih gostov - Marije Kukoviča, Karla 
Levaka in Zofke Godec, ki so ji prišli čestitat v imenu KS 
Artiče, izgnancev in Rdečega križa.

80-letnica Ivanke Černelič
Pišece - 80-letna Ivanka Černelič, rojena Slovenc, je pred 

kratkim v Dednji vasi pri Pišecah slavila svoj jubilejni rojstni 
dan. Ivanka je tudi tokrat zapela s številnim sorodstvom, ki je 
znano daleč naokrog po prelepem družinskem petju. Rodila seje 
14. novembra 
1926 v številčni 
družini Slovenče
vih na Cumovcu 
pri Sromljah. Imela 
je 12 bratov in ses
ter, danes jih živi še 
5. Kljub temu daje 
v družini vlada 
revščina, so imeli 
bogato srce, ki je 
bilo prežeto s pet
jem in glasbo. Peli 
so kot slavčki in na 
tako preganjali tu
robne dneve, ki so 
jim hoteli uničiti Ivanka z možem Francem, hčerko Reziko 
življenja. in sinom Francem

rojstva v porodnišnici brežice

Martina Merlin in njen Martin sta sicer vedela, da bo njun 
prvi otrok sin, vendar tega nista nikomur zaupala. Kakšen 
korenjak bo, pa tudi sama nista vedela, tehtal je namreč kar 
4300 g in meril 53 cm. Kljub temu mlada mamica pravi, daje 
porod potekal povsem normalno, kajti bolečine so pozabljene 
v trenutku, ko zaslišiš prvi jok in zagledaš svojega otročička- 
Sicer pa bo v njihovem domu na Pijavškem lahko na vratih 
pisalo: "Tukaj stanujejo M. in M in M. Merlin, ” saj sta Mar
tina in Martin svojemu sinku dala ime Matej.

Rojstva od 22. novembra do 5. decembra 2006
Deklice so rodile: Irena Pintarič iz Artič, Mojca Pregelj jz 

Podgorja pri Pišecah, Janja Habinc iz Kapel, Katja Colarič iz 
Krškega in Petra Roblek z Mrtvic.

•
Dečke so rodile: Andreja Premelč iz Bračne vasi, Marjet3 

Zajc iz Krškega, Martina Merlin z Gornjega Pijavškega, Nataš3 
Travnikar Švalj z Breg, Tanja Gričar s Trške Gore, Helena Ve 
Nobrega iz Brežic in Lidija Habinc iz Krškega.

/
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Slike kot potopisne ekspresije doživljanj
Sevnica - V Lekosovi galeriji Ana so odprli slikarsko razstavo Petra Petroviča iz Slovenj Gradca. Razstavo, 
ki sta jo z izvrstnim programom popestrili pianistka Saša Božič in violinistka Blanka Pozyczka, so posvetili 
preminulemu snemalcu Franciju Pavkoviču, ki je bil s svojo kamero reden gost v galeriji Ana.

Peter Petrovič je otroška 
leta preživljal na Ptuju, sedaj 
pa živi v Slovenj Gradcu. Di
plomirani strojnik, ki gaje ves 
čas mikalo tudi slikarstvo, je 
po službeni dolžnosti obredel 
vso Slovenijo, večkrat je bil 
tudi v Posavju in Sevnici, kjer 
ima sodelavca. Zato je tudi na 
omenjeni razstavi, ki bo odpr
ta do 8. januarja, moč videti 
precej motivov iz Sevnice. 
Petrovič v glavnem slika na
ravo. Najbolj mu odgovarja 
akvarel, slika pa tudi v drugih 
tehnikah. Njegove krajine 
niso le odslikavanje motiva, 
ampak so že likovno preob
likovana doživetja. Akadem
ski slikar Denis Senegačnik 
pravi, da so Petrovičeve slike 
potopisne ekspresije doživ
ljanj ob potovanjih. Po njego
vem mnenju ima avtor še ve
liko povedati.

Razstavo Petra Petroviča,

kije tudi prodajna, je lastnica tanko pet let mineva, kar je 
galerije Ana Breda Drenek Pavkovič ob občinskem praz- 
Sotošek posvetila snemalcu niku prav v galeriji Ana pri- 
Franciju Pavkoviču, kije vseh pravil prireditev “Kalejdo- 
pet let, kar obstaja galerija skop praznični Sevnici”. 
Ana, s svojo kamero beležil Obiskovalcem je prikazal 
kulturna dogajanja v njej. Na- drobce iz svoje bogate film-

fr
p i

1[fr.

Denis Senegačnik, Breda Drenek Sotošek in Peter Petrovič

ske zakladnice, od obiska Tita 
in Jovanke na Lisci do posta
vitve temeljnega kamna za 
nuklearko, gradnje ceste v 
Mimski dolini pa gradnje vo
dovoda izpod Lisce in podob
no. Pavkovič je bil namreč kot 
snemalec nepogrešljiv na vseh 
prireditvah. Človek z velikim 
znanjem, z dušo in občutkom 
je na filmski trak nizal sev- 
niško zgodovino in jo arhivi
ral, ne da bi mu kdo to pose
bej naročil ali plačal.

Franci Pavkovič je opravil 
življenjsko delo za Sevnico, 
saj je bil kronist časa vse od 
leta 1968 dalje, ko je fotoa
parat zamenjal za kamero in 
snemal filme. Film pa je jezik, 
ki ga piše realnost. Prvi, ki 
mora ta jezik razumeti, je nje
gov ustvarjalec. In tak ust
varjalec je bil Franci Pavko
vič.

Nada Černič Cvetanovski

Brežice v zgodbah
Brežice - Dvorana Savice Zorko v Knjižnici Brežice je pred 

dnevi zaživela ob predstavitvah “Zgodb mojega mesta”. To je 
bil namreč moto letošnjega dneva slovenskih splošnih knjižnic 
z namenom promovirati domoznansko dejavnost knjižnic. 
Razmišljanja mladih o njihovem videnju in doživljanju Brežic 
so pod mentorstvom sociologinje prof. Mojce Ogorelc nasta
jala v brežiški gimnaziji in Ekonomski in trgovski šoli v 
Brežicah. Na prireditvi je bilo predstavljenih pet izbranih 
Zgodb, ob tem pa še zgodba v obliki projekcije avtorskih fo
tografij Brežic Simona Srečkoviča iz Ekonomske in trgovske 
Šole. Prijeten večer so tudi z glasbo popestrili mladi iz obeh 
brežiških srednjih šol. L.Č.

Sanja Berend, Anja Šalamon, Katarina Kuntarič, Lucija Gove- 
dič in Kristina Lopert

Špela se je “našla”
Krško - V Mladinskem centru Krško razstavlja dijakinja 3. 

^tnika programa turistični tehnik Srednješolskega centra Krško 
" Sevnica Spela Stergar. Spela riše že od malega, a je šele v 
Srednji šoli dobila občutek, da dobro dela. Tako seje prijavila 
da natečaj Evropa v šoli in dosegla drugo mesto. Velik navdih 
Je bila zanjo japonska tehnika anime, po kateri je nastala vrsta 
"jenih del.

Spela si kot risarka 
rdda postavlja figuro kot 
berilo ustvarjanja. Ali 
Pa glavo kot motiv, naj- 
raje profil. Glava, ki je 
Vsaka po definiciji svet 
*ase, pa postavlja mla
do avtorico pred veliko 
Preizkušnjo lastne krea- 
bvne energije, čeprav ne 
'Šče globlje psihične .
Podobe upodobljenca, Spela Stergar 
esence človeka. Kot sijajno risarko jo vleče k abstraktnemu 
'2razu. Krožne linije so na risbah uporabljene kot poudarek, 
dodatek in protiutež primarni silhueti obraza.

Tako pri slikah kot fotografijah gre za igre kompozicije, ki 
same po sebi zrcalijo svet prefinjenosti, razkošja. K temu sodijo 
udi bogati dekorativni vzorci, pretehtane kompozicije in 
P°gate barve. Vse skupaj ustvarja harmonijo in ritem, ki se 
^ažeta na dimenzije avtoričine fantazije.

Mlado Spelo, ki pravi, daje ravno s podporo in posluhom 
rednje šole Sevnica likovno zaživela, čaka še veliko lepega

razvojni poti “portretov” narave in človeškega telesa v njej. 
Morda jo bo pot zanesla tudi v strip ali risani film. M.P.

Vida Pfeifer v vojašnici
Cerklje ob Krki - V tamkajšnji vojašnici je svoje delo na 

ogled postavila slikarka Vida Pfeifer in sicer pod naslovom 
“Umetnost v novi podobi”. Prijetnega večera, ki so ga s pesmijo 
popestrile Mlade Stražanke, so se udeležili tudi poveljnik

vojašnice Cvetko Daničič, predstavnica Društva onkoloških 
bolnikov Slovenije Mimica Stopinšek, umetnico pa je pred
stavil kritik Drago Medved. Razstava bo na ogled do 15. 
decembra, vendar seje za ogled potrebno najaviti pri Iztoku 
na tel. št. 031-235-503. Do omenjenega datuma bo potekala 
tudi dobrodelna dražba dveh slik, katerih denar bodo pok
lonili Društvu onkoloških bolnikov Slovenije. J.K.

Kostanjeviški kulturni lok
Kostanjevica na Krki - Na ta veseli dan slovenske kulture so v 

kostanjeviškem Lamutovem likovnem salonu zaključili celoletne 
slovesnosti, s katerimi so se spominjali 100-letnice svoje osnovne 
šole ter 50-letnice galerijske dejavnosti. Kot je ob postavljeni doku
mentarni razstavi “Umetnost - slavospev življenju” povedal Andrej 
Smrekar, soustvaijalec kostanjeviške zgodbe, seje starodavno mestece 
sredi Krke v minulega pol stoletja vpisalo na nacionalni in medna
rodni kulturni zemljevid. Nanizal je zgodovinski pregled kulturnega 
dogajanja in poudaril, da je bil Lamutov likovni salon v začetku 
nedvomno najprestižnejše slovensko razstavišče, ustanovljena je bila 
Galerija Božidar Jakac s stalnimi postavitvami njegovih del. Kasneje 
so se pridružile še stvaritve Toneta in Franceta Kralja, Goijupova 
zbirka ter stalne postavitve del Zorana Didka, Franca Goršeta, Jane
za Boljke in Bogdana Borčiča. Izjemen prostor za vse bolj bogate 
likovne razstave in koncerte je postala prenovljena samostanska cerkev.

Sicer pa so v Kostanjevici minuli teden počastili 78-letnico rojstva 
Lada Smrekarja, odprli razstavo risb Bogdana Borčiča, tudi Pre
šernovega nagrajenca, ter v nekdanji samostanski cerkvi postavili na 
ogled stalno zbirko in razstavo “Prehodnost” Uršule Berlot. V.P.

MAPO VEDI
Prireditve
14. december

Brežice - tradicionalni decembrski koncert Big banda 
Krško, ob 20. uri, Mladinski center
16. december

Brežice - tekmovanje breakdancerjev od blizu in daleč 
(ob 17. uri), vrhunec starih funky ritmov bo koncert Ru
dolfa Gasa z bendom, ob 21. uri, Mladinski center

Kultura
8. december

Lukovec - “Miklavžev koncert”; sodelujejo Kvintet Dori, 
Tanja Žagar, ansambel Makadam, Majda Petan, Čili Petrol, 
mladi Lukovca in čarovnik Bojan, ob 18. uri, kulturno 
mladinski dom

Krško - koncert skupine Terrafolk, ob 20. uri, Kulturni dom
9. december

Razbor- spevoigra “Kam je veselje šlo” v izvedbi KUD 
Franc Požun iz Zabukovja, ob 19.30, dom krajanov
11. december

Brežice - koncert “Glej naprej” Majde Petan in Stil Quar- 
teta, ob 19. uri, Prosvetni dom
12. december

Sevnica - lutkovna predstava “Take ljudske” v izvedbi 
Lutkovnega gledališča Nebo iz Kranja, za lutkovni abonma, 
ob 17. uri, kulturna dvorana
13. december

Krško - koncert “Glasbena šola malo drugače”,ob 18. 
uri, Kulturni dom

Sevnica - koncert “Glej naprej” Majde Petan in Stil 
Quarteta, ob 19. uri, kulturna dvorana
14. december

Sevnica - gledališka predstava “Kako smo ljubili tovariša 
Tita” v izvedbi SNG Nova Gorica; igrajo Gojmir Lešnjak, 
Teja Glažar, Branko Ličen, Miha Nemec, za abonma in za 
izven, ob 19.30, kulturna dvorana
15. december

Krško - komedija 5moških.com v izvedbi Špas teatra; 
igrajo Lado Bizovičar, Boris in Sebastijan Cavazza, Matjaž 
Tribušon, Jurij Zrnec, ob 21. uri, Kulturni dom
16. december

Krško - letni koncert Pihalnega orkestra Videm, ob 18. 
uri, Kulturni dom

vabi na tradicionalni

DOBRODELNI BOŽIČNI 
KONCERT

ki bo v Kulturnem domu Krško v nedeljo, 
17. decembra 2006, ob 16.uri

Jure Godler:
Koncert za klavir in orkester, ll.st.Andante

Jure Godler:
Čarobni profesor, Komična opera 

Izvajalci:
Marjetka Podgoršek Horžen - sopran 

Mihaela Komočar - sopran 
Danilo Ogorevc - bariton 

Jure Godler-klavir 
Godalni orkester Glasbene šole Brežice 

dirigent Vladimir Zlatko Sverak 
Vokalna skupina Solzice, Glasbena šola Brežice 

zborovodkinja Marjetka Podgoršek Horžen 
Povezovanje programa 

Bernarda Žam 
Organizacija koncerta 

Drogutin Križanič
Vstopnice za koncert so na voljo od 12. decembra 

naprej v Kulturnem domu Krško.
Čisti izkupiček koncerta bomo namenili nekdanjemu 

učencu Glasbene šole Brežice Juretu Godlerju 
kot finančno pomoč pri študiju kompozicije

na Akademiji za glasbo v Salzburgu.
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Komunala s(m)o ljudje
Sevnica - Javno podjetje Komunala Sevnica, ki ga vodi Bojan Lipovšek, je obeležilo 50-letnico organizirane
ga delovanja. Ob srečanju z Abrahamom je prejelo tudi priznanje Občine Sevnica.

Prve ideje in oblike komu
nalne dejavnosti na področju 
oskrbe s pitno vodo so v sev- 
niški občini zabeležene že v 
tridesetih letih prejšnjega sto
letja. Začetki organizirane ko
munalne dejavnosti pa segajo 
v leto 1956, ko je bila usta
novljena Komunalna uprava 
Sevnica. Skozi desetletja seje 
spreminjalo ime, podjetje je 
privzemalo nove naloge in 
danes je Komunala, katere 
100-odstotni lastnik je občina, 
srednje podjetje z več kot 50 
zaposlenimi.

Njena glavna dejavnost je 
še vedno oskrba občanov s pit
no vodo, odvoz komunalnih 
odpadkov in ustrezno odvaja
nje in čiščenje odpadnih voda. 
Komunala seje že pred leti iz 
mesta preselila na vas, saj s

Janc izroča Lipovšku priznanje Občine Sevnica.
pitno vodo preko sedmih vo- jetje že v bližnji prihodnosti
dohramov oskrbuje polovico 
prebivalstva. Direktor Lipov
šek je prepričan, da bo pod-

zagotavljalo oskrbo z vodo na 
celotnem območju občine, 
prav tako pa bo poskrbelo tudi

za odvajanje in čiščenje od
padnih voda ter za kakovost
no in okolju prijazno ravnanje 
z odpadki. Komunala se do
takne vsakega podjetja in gos
podinjstva, zato pri ljudeh 
ni vedno priljubljena, je na 
slovesnosti ob 50. obletnici 
Komunale dejal sevniški žu
pan Kristijan Janc, kije Ko
munali podelil priznanje Ob
čine Sevnica.

„Ob jubileju so predstavili 
novo grafično podobo oz. nov 
logotip podjetja, ki ga je iz
delal akademski slikar Alojz 
Konec. “Grafični znak izhaja 
iz dejstva, da s(m)o Komuna
la ljudje,” je dejal avtor, ki je 
kot “light” motiv v vseh ina
čicah uporabil vodo, s katero 
se sevniška Komunala tako in 
drugače ukvarja. N.C.C.

0 prihodnosti razvoja
Krško - Posavsko društvo seniorjev, menedžerjev in 
strokovnjakov je pripravilo predstavitev vsebinskih 
zasnov Resolucije o razvojnih projektih Slovenije 
2007-2023 in o Regionalnem razvojnem programu 
regije Posavje za obdobje 2007-2013. V dokumen
tih je namreč vrsta projektov, ki bodo lahko prispe
vali k hitrejšemu razvoju pokrajine na jugu države, 
prinesli pa tudi okoljevarstvene probleme.

V slovenski resoluciji je med 35 projekti kar pet takih, ki 
neposredno zadevajo Posavje. Bodoča pokrajina naj bi namreč 
ob južni meji skupaj z vojaško-civilnim letališčem Cerklje ob 
Krki in pripadajočimi površinami za gospodarstvo postala raz
vojno poslovno-industrijsko-logistično središče tega dela Evrope.
V osrednjem slovenskem razvojnem dokumentu pa so od šestih 
energetskih projektov kar štirje - v vrednosti 3,5 milijarde evrov 
- umeščeni v Posavje. Poleg verige savskih elektrarn, daljnovoda 
Beričevo-Krško in hrambe plina na Senovem je osrednja naložba 
drugi blok ob krški nuklearki. Tudi Regionalni razvojni program 
regije Posavje za obdobje 2007-2013 prinaša osnove za prihodnji 
razvoj, ki ga po besedah Roberta Ostreliča vidijo predvsem v 
energetskem, logističnem in turističnem potencialu. Razvojni cil
ji pa so razvoj gospodarstva, ki se prepočasi prestruktuira, njego
va večja konkurenčnost, razvoj podeželja, trajnostna energija ter 
dvig kakovosti življenja vseh prebivalcev.

Posavski senioiji in predstavniki gospodarstva so v razpravi 
izrazili skrb zaradi velikih posegov države v njihov prostor. V 
razpravi je bilo slišati tudi pomisleke glede predlaganih projek
tov; denimo zaradi zgostitve vseh energetskih naložb v Posavje.
V regiji bo skladišče jedrskih odpadkov, povečal se bo hrup zara
di letal in za jezovi elektrarn se bo zbiral nevaren mulj, ki ga bo 
tudi potrebno nekam uskladiščiti. Izstopala je pripomba, da bi 
moralo Posavje iz vseh omenjenih projektov zaradi visokih teh
nologij, ki bodo prišle v ta prostor, potegniti zlasti dolgoročne 
pozitivne in razvojne učinke. Zato kaže posebej poskrbeti za boljšo 
obveščenost ljudi, ki bodo živeli ob teh novih objektih.V.P.

Iskrice so zapele
Kamnik - Uslužbenci vseh slovenskih domov za starejše 

občane se vsako leto pomerijo na reviji pevskih zborov 
delavcev socialnih zavodov Slovenije. Tokrat je bila že osma 
prireditev v Kamniku, vsak pevski zbor pa se je predstavil z 
dvema pesmima. Med njimi so nastopile tudi delavke Doma 
upokojencev in oskrbovancev Impoljca - enota Brežice, ki so 
združene^ v vokalno skupino Iskrice. Zborovodkinja je bila 
Bojana Šekoranja, sedem uslužbenk pa se je predstavilo s 
pesmima Zato sem noro te ljubila in Glasba mi je vse. P.B.

Priznanja srčnim 
ljudem

Sevnica - Anica Močnik iz Tržišča je leta 1945 v 
taborišču našla svojo sestro in od takrat dalje je zave
zana Rdečemu križu. V njem dela kot predana aktivi
stka in ob 140-letnici je bila ena od dobitnic priznanj 
občinskega Rdečega križa. Sprejela ga je s solzami v 
očeh, krvodajalcem, ki so se množično sestali na 
srečanju - s kulturnim programom so ga popestrili 
šolarji, vokalna skupina Korona in godba Blanški vi
nogradniki - pa se je zahvalila za njihovo humano 
poslanstvo. “Če ne bi bilo krvodajalcev, tudi mene ne 
bi bilo več med živimi,” je dejala Močnikova.

V Sloveniji letno daruje kri 
približno 5 odstotkov krvoda
jalcev, kar zadošča za normal
ne potrebe slovenskega zdrav
stva. S tem uresničujemo 
mednarodno sprejeto načelo, da 
si mora vsak narod sam zago
toviti zadostne količine krvi in

Danica Flajs iz Šentjanža, 
Marija Žveglič iz Zabukovja, 
Alojzija Virant in Anica 
Močnik iz Tržišča,^ Milena 
Poljšak in Alojz Štempelj 
iz Boštanja, Simona Jakš in 
Marija Jeler iz Sevnice ter 
Vera Komhajzler iz Loke pri

Krvodajalci, ki so 45 krat in več darovali kri; v ospredju - ob 
srednjem mikrofonu - nesporna favorita Janez Radej z Blance 
in Emil Povh z Ledine.

krvnih pripravkov, ob nesrečah 
pa se vključi tudi mednarodna 
solidarnostna pomoč. Z več kot 
100 tisoč krvodajalci letno in 
nekaj več kot 46 tisoč litri 
zbrane krvi sodi Slovenija med 
države z dobro razvitim krvoda- 
jalstvom.

Tako je tudi v sevniški ob
čini in predsednica območne 
organizacije Ivica Lindič se 
je na slovesnosti zahvalila 
vsem, ki darujejo kri in tis
tim, ki kot aktivisti v krajev
nih organizacijah pomagajo 
bolnim in ogroženim in nas
ploh pomoči potrebnim. Pri
znanja Rdečega križa so pre
jeli Edi Starina iz Krmelja,

Zidanem Mostu. Plaketo ob
močnega združenja Rdečega 
križa pa je prejela Milica 
Majcen, ki je ena najaktiv
nejših članic krajevne orga
nizacije Tržišče in občinskega 
odbora Sevnica.

Na slovesnosti ob 140- 
letnici RK pa so podelili tudi 
priznanja krvodajalcem. Med 
njimi je bilo 18 krvodajalcev, 
ki so že 50-krat darovali kri, 
9 jih je darovalo kri 60-krat, 
posebnega aplavza pa sta bila 
deležna Emil Povh z Ledine, 
ki je kri daroval že 70-krat, 
in absolutni rekorder Janez 
Radej z Blance, ki^ je kri 
daroval 140-krat. N.Č.C.

Franci Pavkovič
11939 - 20061

Ko sva z mamo zaključevala 
večerni telefonski klepet zadnji 
novembrski torek, mi je rekla:
“Nekaj ti še moram povedati, pa 
boš žalosten. ” Streslo me je in 
zmrazilo, nisem niti mogel niti želel verjeti. Novica za 
žalost in za jok, za obup. In nemoč.

Spomladi 1981, ko sem bil v pr\’i službi v Ljubljani, 
sva se seznanila s Stanetom Grahom, ki je bil takrat odgo
vorni urednik TV Ljubljana. Beseda je dala besedo in 
predlagal sem mu, da bi kot novinar pričel z občasnim 
TV dopisništvom iz Posavja. Stane je bil za, vendar je 
predlagal, da bi za začetek delal skupaj in pod mentor
stvom Janeza Pezlja, ki je takrat kot izkušen dolenjski 
dopisnik pokrival tudi naše kraje. “Lahko ti bo, ” mi je 
rekel Stane, “ker imaš v Sevnici odličnega snemalca. 
Velik strokovnjak je in vsi ga poznajo. ” Popotnica, da 
boljše skoraj ne bi mogel dobiti.

Tako sem prvič slišal za Francija Pavkoviča in ga kmalu 
zatem tudi spoznal. V naslednjih treh letih, kolikor je 
trajalo, da se je posavsko TV dopisniško po velikih poga
janjih iz honorarnega prelevilo v stalno (problem je bil 
seveda denar), sva po dolgem in počez prekrižala večino 
krajev v Posavju. Stkalo se je čvrsto prijateljstvo in nas
talo je nešteto prispevkov, ki so v sliki in besedi prikazo
vali naš tedanji gospodarski, kulturni, športni in seveda 
tudi politični utrip. Ob tem sem ob pisanju prispevkov 
ponavadi Franciju asistiral pri snemanju, velika močna 
luč pa je bila zelo težka in moral sem jo krepko držati, da 
je bila čimbolj negibna, svetloba pa vedno pod pravim 
kotom. Tako sem mimogrede spoznaval tudi abecedo sne
manja, kako se režejo kadri, kako se približa (zumira), 
kaj je najboljši prehod (rez) iz enega kadra v drugega in 
spoznal zlato pravilo televizijskega novinarstva tudi v 
praksi (v teoriji sem bil kar podkovan), namreč, da ek
ran ne prenese “sedečih ”poročil. Slika je zato, da prikaže 
ljudi v gibanju, pri delu, to je osnovno sporočilo.

Preko Francija sem tudi spoznal vrsto posavskih velja
kov in obratno. Predvsem sva snemala v skoraj vseh pod
jetjih, delavke v brežiški in sevniški Jutranjki in Lisci, v 
krški papirnici izmenske “šihte”, občutljive posle v 
nuklearki, sosedo Anico, ki je v brežiškem Slovinu za 
tekočim trakom dan za dnem nepremično zrla v stekleni
ce z vinom in jih kontrolirala, kmete v vinogradih in pri 
obiranju hmelja, bizeljske slivarje in restavratorske umet
nije mojstra Cevca v kapelici visoko v strmini nad Loko 
pri Zidanem Mostu. Bil je vroč poletni dan, ko sva sopla 
in grizla kolena, razgled na Savo prekrasen, in ko sva se 
po zaključenem opravilu zadovoljno spuščala proti nje
govi katri, naju je poletna ploha do kože premočila. A 
splačalo se je, saj so najin prispevek, ki je bil objavljen v. 
elitni rubriki na koncu dnevnika, še dolgo potem hvalili. 
Tudi urednik dopisništva Tomaž Terček, ki ni najbolj 
maral zunanjih sodelavcev, je nekako spravil iz sebe po
hvalno besedo. Ideja za prispevek pa je bila Francijeva 
in še danes sem mu hvaležen zanjo.

Franci me je naučil eno pomembnih praktičnih novi
narskih lekcij; ko sva delala prispevek o brežiški tovarni 
pohištva, sem direktorju obljubil, da mu bom pokazal 
besedilo pred objavo. Franci mi je to pozneje, ko sva 
bila sama, odločno odsvetoval, češ, same težave bodo. A 
jaz sem hotel biti korekten in ga nisem poslušal. Direktor 
me je pozneje napotil k sodelavki in po treh, štirih po
pravljanjih sem imel vsega dovolj in sem zaključil po 
svoji pameti in vesti. Tej svojevrstni izkušnji sva se s Fran
cijem pozneje večkrat nasmejala.

Ko je posavsko TV dopisniško ob formalni ustano
vitvi prevzel Goran Rovan (jaz nisem želel zapustiti novi
narskega dela in službe v papirnici), sva se s Francijem 
redkeje videvala. Meni je za tistim časom ostala zelo ko
ristna izkušnja iz dela z najbolj vplivnim medijem in nepre
cenljivo življenjsko obdobje, ko sem delal s prijaznim, 
dobrim in neopaznim človekom velikega srca in odprte 
roke, ki je bil mojster svojega poklica in pretanjen men
tor vsakemu, ki se je hotel kaj naučiti. A tudi sam je 
vedno rad prisluhnil koristnemu nasvetu. Stane Grah je 
takrat pred petindvajsetimi leti imel prav, da bolj ne bi 
bil mogel imeti.

Mislim, da sva se s Francijem Pavkovičem zadnjič 
videla lansko pomlad na prireditvi v Posavskem muzeja 
in si v gneči na hitro, a prisrčno stisnila roki. Bil je tak 
kot vedno.

Mi pa nismo več, saj nam manjka dragocen sodelavec. 
Zato bi želel, da mi teh spominov ne bi bilo treba pisati 
na ta način in ob taki priložnosti. Ampak ker je, kot pac 
je, je to še najmanj, kar lahko storim za dragega pri
jatelja in ga vsaj za trenutek iztrgam večnosti.

Milan Jazbec
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moda

Nova modna sezona seje začela, naslednja še ni povsem 
na vidiku, torej vemo, kaj je moderno, kaj se prodaja in kje. 
Najbrž imamo izbran tudi že svoj osebni slog. Vendar bodite 
previdni. Moda se ponavlja in vrača, ampak ni vedno pov
sem identična. Pravila so vsakič drugačna! Poznate modna 
pravila za modno sezono, v kateri se nahajamo? Če ne, potem 
tokrat nekaj modnih opozoril in morda tudi presenečenj! Ni 
znanost vedeti, kaj je modno in kje se oblačila kupijo. Znanost 
pa je oblačila nositi modno! Nekaj modnih poznavalk je že 
dolgo čakalo na ljubke plašče do kolen, trenuten zimski trend, 
seveda z modnim detajlom okrog pasu - pas ali trak, enak 
plašču. Ob tem nikar ne ovijajte okrog vratu še dolgega šala. 
Predlagam pa, da si vrat ogrejete s pulijem. V tem primeru 
bo tudi plašč prišel bolj do izraza! Prav tako seje vrnila siva 
barva. Tokrat ne dolgočasna in resna, ampak v vseh možnih 
variantah. Vendar previdno! Naj ne bo enak siv odtenek od 
pet do glave! Naj bo več odtenkov, celo malo črne, bele ali 
srebrne. To bo vsekakor popoln izgled! Vedno atraktivna 
čmo-bela kombinacija gre naprej, celo še bolj modna je kot 
kdaj prej! Ne kombinirajte pa jih š kakšnimi kričečimi bar
vami, naj bo samo čmo-bela! Kot modni dodatek je dovoljen 
samo srebrn ali zlat nakit! In glamurozna levja zlata barva! 
Vendar je ne krasite še z zlatim nakitom! Vaš nakit naj bodo 
le lasje in urejena pričeska! Najbrž krasijo vaše omare tudi 
še dolgi plašči! Zelo pomembno je, kaj je pod njimi! Vsekakor 
to naj ne bodo dolga ali široka krila, ampak ozke modne 
kavbojke, 7/8 ali % jeans hlače ali iz drugih materialov! Ne 
pozabite tudi na modne in zelo iskane “leggings” (po nogah 
oprijemajoče hlače - t.i. “tajice”) iz 80-ih! Ja, spet so se 
vrnile, kar veijeti ne moremo! Ampak ne nosite enake obutve 
kot v 80-ih! To ne bo to! Vsekakor so to lahko le balerinke, 
“high heels”, ter “pumps”! Torej bodite modne, lepe in 
samozavestne, ne pozabite pa modnih pravil!

za mlade...

Obisk vojašnice in moja 
nagrada!

Ker sem bil eden od nagrajencev natečaja “Domoljubje”, 
sem se udeležil podelitve na Zavrhu. Kako sem preživel svoj 
nagradni dan?

Pripravljali smo se na evro
Zadnji teden pred jesenskimi počitnicami smo na OŠ Blan

ca posvetili pripravam na menjavo denarne valute, ki se nam 
obeta v začetku naslednjega koledarskega leta. Obiskali sta 
nas predstavnici LB poslovalnice Sevnica gospe Bernarda in 
Ljudmila ter nas seznanili z vsemi dejavnostmi, ki potekajo 
na bankah in v plačilnem prometu v tem prehodnem času. 
Tako smo se poučili, do kdaj bomo lahko plačevali s tolarji, 
kako so že in bodo dvojno označene cene na prodajnih mes
tih, kako bodo po novem poslovali bankomati... Ogledali smo 
si vzorčne bankovce in kovance naše nove valute, ki bo zaradi 
svoje oblike in podobe z zemljevidom nove razširjene Evrope 
v evropskem prostoru nekaj posebnega. Ker bodo tolarske 
bankovce banke zamenjevale še neomejeno dolgo, kovance 
pa bo moč zamenjati samo še deset let, smo začeli z akcijo 
zbiranja kovancev. Vsak dan nas obišče maskota Toli s svojim 
“Šparovcem”. Denar, ki ga bomo zbrali na tak način, bomo 
namenili za prireditve v veselem decembru. Sodelovali pa 
bomo tudi na literarnem in likovnem'natečaju, ki so ga raz
pisali Urad vlade RS za informiranje, Ministrstvo za šolstvo 
in šport ter Banka Slovenije, kjer se bomo v besedi in sliki 
poslovili od našega tolarja.

Nina Grabenšek-Kadilnik

Lea Šinko Štraus

V šolo meje prišel iskat vojaški avto in naju z mamo odpeljal 
v Maribor v Maistrovo vojašnico, kjer sem se srečal še z ostali
mi nagrajenci. Najprej smo si ogledali njegovo spominsko 
sobo, izvedeli veliko o njem, nato pa se preselili v spominsko 
sobo 74. oklepnega mobiliziranega bataljona, kjer smo obču
dovali orožje, uniforme, slikovni material veselih, a žal tudi 
žalostnih dogodkov. Ko smo prejeli darila za svoje literarne 
izdelke, nas je čakal ogled mitraljezov. Pri preizkusu strelskih 
sposobnosti na računalniku sem se pomeril z vojakom in ga 
celo premagal.

Sledil je polet s helikopterjem, ki je trajal 20 minut. Čudo
vito! Prelep razgled, nepozabno doživetje. Po kosilu pa so nas 
pri garažah že čakali vojaki, da nam razložijo vse v zvezi s 
tanki. Vožnja je bila spet pravo doživetje. Ni šlo brez adrenali
na. Takšnih voženj si vsekakor še želim.

Dogodivščin še ni bilo konec. V Maistrovi vili smo se v 
živo srečali s Karlom Eijavcem, Milanom Zverom in Tone
tom Partljičem, ki so nam ob stisku roke podelili makete in 
priznanja. Res sem bil ponosen, ne le na osvojeno 3. mesto v 
kategoriji sedmih razredov, temveč na našo šolo. Zal z menoj 
ni bilo moje učiteljice Mateje, a je bila zato zelo ponosna in 
vesela moj a mama.

Vesel sem, da so moje doživljanje vojne, odnosa do domovi
ne in šole pozitivno sprejeli tudi ostali in mi namenili nagra
do, predvsem pa dan, ki ga ne bom nikoli pozabil. Ljubezen 
do domovine ostaja, hkrati pa vem, da bom še v prihodnje z 
veseljem napisal kakšen spis.

David Krošelj, 7. razred, OŠ Artiče

Svinčnik piše s srcem
Učenci OŠ Dobova smo se odpeljali v Ljubljano, kjer smo si 

najprej ogledali središče mesta s tromostovjem in Prešernovim 
spomenikom. Nato smo obiskali še Mladinsko gledališče. Ogled
ali smo si predstavo “Svinčnik piše s srcem”. Zelo smo se ob njej 
nasmejali, saj so bili nekateri liki zelo smešni. Spoznala sem tudi 
obraze, ki jih vidim na televiziji. Zanimivo je bilo predvsem to, 
da lahko en igralec igra več različnih oseb. Po končani predstavi 
smo šli nazaj na avtobus in se odpeljali domov.

Lucija Bosina, 7. r., OŠ Dobova

NAROČILNICA
SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 

Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
Tel.: 07-49-91-254, 07-49-91-250 

Fax.: 07-49-91-253
Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si 

Naročam/o časopis SAVAGLAS

Ime in priimek_________________________________

Podjetje(naziv in naslov)________________________

Davčna številka podjetja________________________

Zavezanec za DDV

Kraj___________________ Poštna št.

Ulica__________________ Telefon

Datum_________________ Podpis

Število izvodov_________

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT oz. 0,88 EUR 
preračunano po centralnem tečaju na izvod. Naročniško 
razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic naročnine 

\je možen samo pred novim obračunskim obdobjem. y

Ledena doba 2
Napetost raste, pa tudi temperatu

ra, za Mannyja, Sida, Diega in Scar- 
ta. Ko skušajo najti izhod iz zaprte 
doline, kiji grozi poplava, polna težav, 
se komični junaki podajo na odbito 
potovanje po taleči se pokrajini in 
spotoma spoznajo Ellie, samico ma- 
mota, ki stali Mannyjevo srce. Z gla
sovi velikih zvezd, med njimi Raya 
Romana, Johna, Leguizama, Denisa,
Learyja in Queen Latifah, je Ledena 
doba 2 - nora zabava za vso družino!

Avtomobili
Priznani ustvarjalci animiranih 

uspešnic Svet igrač, Neverjetni in Is
kanje malega Nema nam ponujajo 
postolovščino, ki pokaže, daje v živ
ljenju pomembno potovanje, ne pa 
hiter prihod na cilj. Bahavi, a 
neizkušeni dirkalni avto Strela Mc- 
Queen živi na hitrem pasu, dokler ne 
naleti na počasno obvoznico in to 
ravno na poti na najpomembnejšo dir
ko svojega življenja. Ko obtiči v Ra

diator Springsu, pozabljenem mestecu na stari avtocesti 66, 
spozna Neli, Dajza, Doca Hudsona in vrsto drugih nenavad
nih likov, ki mu pomagajo razumeti, da so v življenju 
pomembnejše stvari od pokalov in slave. Dopolnjen z izjem
no glasbo in imenitnimi dodatki, vključno z ekskluzivnim 
kratkim filmom ”Dajz in grozljiva svetloba”, je film Avto
mobili poln nore zabave za vsakogar.

Poseidon
Silvestrovo na krovu Poseidona.

Potniki na zabavi dvigajo kozarce, da 
bi nazdravili prihodnosti. A prihod
nost pride prej, kot so pričakovali; 45- 
metrski val trešči v ladjo in jo pre
vrne, s čimer se začne obupna borba 
za preživetje. Režiser Wolfgang Pe- 
tersen se vrača na morje s to razburl
jivo filmsko priredbo romana Pozej- 
donova avantura Paula Gallicoa. Josh 
Lucas, Kurt Russell, Richard Drey- 
fuss, Emmy Rossum in mnogi drugi igrajo potnike, ki se 
morajo zanašati drug na drugega, ko se skušajo prebiti na var
no skozi kaos vode, plamenov in ruševin uničene ladje. V tem 
spektakularnem napetem filmu pa je še en aktiven lik - ladja 
Poseidon, 20 nadstropij visoka, s 13 krovi, ki se premika, trza 
in lomi, ko začenja toniti.

Rubriko je pripravila: 
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

IPL- LASERSKI KABINET, OBRTNA ULICA 24, BREŽICE

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

LASERSKO ODSTRANJEVANJE:
MOTEČIH DLAČIC 

KAPILAR NA OBRAZU 
SOLARNIHPIGMENTACU 

AKEN IN BRAZGOTIN 
BRADAVIC

Derma Art
LASERSKI KABINET
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HOROSKOP
OVEfl

Okolica ne bo razumela vaših šal in vedrine, 
zato bodite nadvse previdni. Že v začetku tedna 
vas bodo zasuli z delom. Doma boste v večerih 
zelo uživali, z družino pa tudi rešili marsikate
ro zoprno zadevo preteklih dni.

BIK
Delovali boste lenobno in okorno in pre

den se boste aktivirali, boste morali prema
gati nejevoljo. Koristi z vaše strani ne bo, 
komaj boste čakali zaključke dneva.. Mlajši 
previdno na cesti, saj boste zelo nestrpni.

DVOJČKA
Vse vrste komunikacij lahko zamrejo in 

načrtovanje lahko pade v vodo. Delavno vzdušje 
v prvih dveh dnevih tedna bo precej turobno. 
Večere porabite za nego kože, raztezanje, za bolj 
nemirne pa bodo dihalne vaje kot naročene.

RAK
Dovzetnost za zunanje vplive in čare vas lahko 

močno potegne, fantastično počutje bo še naj
bolj opazno pri rojenih v drugi dekadi. Mlajša 
oseba bo zelo zgovorna, prijaznosti ne zamen
jajte za dvorjenje, da ne boste preveč razočarani.

LEV
Rojeni v prvi dekadi, boste bolj zadovoljevali 

lastne potrebe, delovali bolj po občutku, ne zane
marite okolice. Starejši ljudje bodo vplivali na 
vaše odločitve, dobro jim prisluhnite, saj bo vaša 
koncentracija v začetku tedna slabša.

DEVICA
Preveč se boste prilagajali okolici in se 

ne boste mogli iztrgati od velikih obveznos
ti. Delo, ki vam ga bodo naložili, bo proti 
vašim načelom. Domače obveznosti, pose
bej igra z otroci, vas lahko zamoti.

TEHTMICA
Dobra volja z vaše strani bo očitna in nič 

vas ne bo moglo razjeziti. Igrali boste vlogo 
zapeljevanja, sledilo bo koketiranje in zelo 
boste opazni. Lahko se posvetite delu, ki bo 
vezapp na tujino, saj bodo zaslužki veliki.

SKORPIJOfl
Razčiščevali boste ozračje doma, za kar 

bo že skrajni čas, saj bo potrebno zgladiti 
prepir. Potrebe dragih upoštevajte, saj boste 
lažje dosegli cilj. Za rojene v prvi dekadi, 
bo teden precej naporen in moreč.

STRELEC
Potrpežljivost vas bo pripeljala do dobrih 

in dolgoročnih poslov, lahko tudi v tujini. 
Zapravljivi, predvsem pa nepazljivi boste, 
pri nakupih se omejite na potrebne stvari in 
možnosti v denarnici.

KOZOROG
Zelo boste občutljivi na prehrano in pozna

le se bodo posledice nezmernosti. Stresen teden 
je pred vami in bolj boste občutljivi kot pona
vadi. Z denaijem boste ravnali previdno, sa
mozavest pa bo nihala iz dneva v dan.

VODMAR
Zavedati se morate svoje trmoglavosti in 

poskusite se ji upreti. Soočenje s problemi 
ne bo težko, predvsem za rojene v prvi deka
di. Delo bo dobro izpeljano in tudi zaslužki 
ne bodo izostali.

RIBI
Težko se boste uprli raznim zanimivim 

temam, to vas bo okupiralo tudi med delov
nim časom. Domači bodo presenečeni, saj 
boste v večernih urah kljub utrujenosti za
bavni in polni norih ali nenavadnih domislic.

MA6RADMA KR1ZAMKA
Nagrade

Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno reši
tev, prejmejo:

1. nagrada - knjižna nagrada 
Pavlina Kolan,
Na bregu 3, 8250 Brežice

2. nagrada - zgoščenka
Dejan Piperski,
Orehovec 57,
8311 Kostanjevica na Krki

3. nagrada - majica 
Štefan Grahek,
Bizeljska c. 1, 8250 Brežice

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
SENAT, TRAMA, RESOR, 
TEDEN, KOLEDAR, MEM
BRANA, ALE, ANAFORA, AN, 
P, HOJ, MIŽANJE, AL, KATAS
TER, REZINA, TA, IS, ATA, 
SPARINA, DNIKA, STELIT, 
Ž1RONDA, SOJA, AK, STAR, 
KEN.

Geslo: TEDEN KARITAS

Rešitev nagradne križanke (ne 
le gesla) pričakujemo do pet
ka, 15.12.2006, na naslov: 
SavaGlas, Trg izgnancev 12, 
8250 Brežice s pripisom “Na
gradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki na
pišite ime, priimek, točen naslov 
in svojo davčno številko!

Fotokopij križanke ne upošte
vamo!

Kino servis Brežice

Četrtek, 7.12., in petek,
8.12., ob 18. uri Blues za 
Havano, glasbeni film, in ob 
20. uri Dvojna igra, triler; 
sobota, 9.12., in nedelja,
10.12., ob 18. uri John 
Tucker, mrtev si, komedija, 
in ob 20. uri Dvojna igra, 
triler; četrtek, 14.12., in 
petek, 15.12., ob 18. uri Vz
trajaj, športna drama, in ob 
20. uri 007: Casino Royale, 
akcijski avanturistični film; 
sobota, 16.12., in nedelja,
17.12., ob 18. uri Mi nismo 
angeli 3, komedija, in ob 20. 
uri 007: Casino Royale.

Kulturni dom Krško

Sobota, 9.12., ob 18. uri 
Mi nismo angeli 3, komedi
ja, in ob 20. uri Kače na le
talu, akcijska grozljivka; ne
delja, 10.12., ob 18. uri 
Črna dalija, triler; petek,
15.12., ob 18. uri Neprijet
na resnica, dokumentarni 
film (vstopnina 600 SIT); so
bota,16.12., ob 20. uri 
Dvojna igra, triler; nedelja,
17.12., ob 19. uri Neprijetna 
resnica.

Kulturna dvorana 
Sevnica

Petek, 8.12., ob 17. uri 
Sezona lova, animirana ko
medija, sinhronizirana; sobo
ta, 9.12., ob 19. uri Dvojna 
igra, triler; petek, 15.12., ob
18. uri Hudičevka v Pradi, 
komedija; sobota, 16.12., ob
19. uri Borat, komedija.

recept za vsm Dan
Telečja jetra s hruško

Sestavine:
2 hruški
70 g masla
450 g telečjih jeter
150 g šalotk
0,5 dl jabolčnega soka
1,5 dl belega vina
1,25 dl rdečega vina
100 g svežih jurčkov
1 kocka za pečenkino omako
sol, poper

Priprava:
Šalotke očistimo in drobno sesekljamo. 

V ponev damo deciliter belega vina in pol 
decilitra jabolčnega soka ter kuhamo toliko 
časa, da tekočina popolnoma povre. Hruške 
olupimo in odstranimo pečke. Narežemo na 
štiri ploščate dele, jih popečemo na žlici 
masla in podušimo s preostankom belega 
vina. Jurčke očistimo in zelo drobno sesek
ljamo, maslo segrejemo in na njem pre
pražimo jurčke, zalijemo z rdečim vinom in 
1,5 dl vode ter dodamo kocko za pečenkino 
omako. Dobro prevremo. Jetra očistimo 
kožic in narežemo na primerne rezine, na 
maslu jih na hitro opečemo, solimo in po
pramo. Položimo na krožnik ter prelijemo z 
omako in na jetra damo žličko zdušene ša
lotke. Zraven ponudimo hruške.

Jajca v smetanovo hrenovi 
omaki

Sestavine:
4 jajca
1 kislo smetano 
1 žlico hrena 
1 žlico sladke smetane 
1 žlico masla 
limonin sok 
sol, poper

Priprava:
Trdo kuhana jajca olupino in podolgem 

narežemo na polovice. Kislo smetano, hren, 
maslo, sladko smetano, limoninega soka, sol, 
poper zmešamo in v to omako potopimo 
jajca.

Namesto hrena lahko uporabimo gorčico, 
potresemo s sesekljanim drobnjakom ali 
petršiljem.

Baklave

Sestavine:
30 g listnatega meslanega testa, 
20 dag orehov 
5 dag drobtin 
30 dag sladkor 
vanilija
limonina lupina 
pekač (20 cm x 50 cm)

Priprava:
Pekač namažemo z maslom. Nadev pri

pravimo iz zmletih orehov in drobtin, kijih 
dobro premešamo. V pekač izmenično zla
gamo plast testa, ki ga premažemo z maslom, 
in nadev. Zaključimo s testom. V predhodno 
segreto pečico na 150 do 180 stopinj C damo 
tako napolnjen pekač in pečemo 30 do 45 
minut. Za preliv, s katerim vse skupaj pre
lijemo, ko je pečeno, zavremo 2 do 3 dl vode 
in v njej raztopimo sladkor, dodamo vanilijo 
(eno vrečko sladkoija) in limonino lupino. 
Namazene baklave pustimo stati 12 ur.
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atletika
Dobro so tekli

Velikovec - Minulo nedeljo je na avstrijskem Koroškem 
Potekal 2. kros-pokal za sezono 2006/07. Tekmovanja so 
se udeležili tudi Sevničani in dosegli nekaj zelo dobrih 
uvrstitev. V svojih kategorijah sta zmagala Maja Teraž, 
ta je potrdila dobro formo, in Sebastijan Štravs. Zelo 
dobro se je s 3. mestom na 8 000 m izkazal Miha Povšič. 
Omagal pa je član AK Velenje Boštjan Buč.

Multisportovci med najboljšimi
Celovec - V nedeljo, 3. decembra, so na 4. Klagenfurter 

A.dventlauf in hkrati odprtem koroškem tekaškem prvenstvu 
tekmovali tudi člani Multisport kluba iz Krškega in znova 
Posegli po najvišjih mestih. Nina Mandl je zmagala absolut
no na 5000 m dolgi progi. Na 1500 m dolgi progi pa je bil 
nbsolutni zmagovalec Blaž Žmavčič. Martin Škoberne je 
Oblagal med mlajšimi dečki. Ana-Marija Laknerje bila druga 
teed mlajšimi deklicami in Laura Lakner četrta med dekli
cami, Nina Volčanjk pa je bila tretja, Nina Škoberne četrta in 
Larisa Domitrovič peta med kadetinjami.

Najboljše v absolutni konkurenci članic Barbara Gerjevič, 
Kaja Galič, Anja Molan in Jože Senica, prof. športne vzgoje 
ter legenda brežiške gimnastike

ki kot deklice iz Sokola so na 
vseh treh nivojih s 4. mestom 
za las zgrešili medaljo,

V kategoriji deklic 4. dr
žavni nivo je ekipa krškega 
Raina v postavi Vodeb, Zi- 
bert in Metelko osvojila ekip
no 3. mesto, v posamezni kon
kurenci pa je bila najboljša Ana 
Vodeb, kije svojila 3. mesto, 
Lara Zibert 9. mesto in Ma

ruša Metelko 13. mesto.
Domačemu občinstvu so se 

zunaj konkurence predstavile 
tudi najboljše sokolske mla
dinke Asja Omerzu, Katja 
Pirš in Špela Molan ter čla
nice Kaja Galič, Barbara 
Gerjevič in Anja Molan. 
Med mladinkami je zmagala 

Asja Omerzu, med članicami 
pa Kaja Galič.

odbojka
Odbojkaricam končno uspelo

Novo mesto - V nedeljo so se pomerile ekipe starejših 
deklic (skupina C) v drugem krogu kvalifikacijskega tekmo
vanja. Med njimi tudi ekipa Kostak-Elmont iz OD Brestanica 
pod vodstvom trenerja Bojana Hotka. Po dveh tekmah prve
ga kroga tekmovanja jim je končno uspelo. Premagale so 
domačinke, torej ekipo iz Novega mesta, drugo tekmo pa so 
zaradi nezbranosti izgubile proti ekipi iz Kočevja. V nadalje
vanju jih čakajo še štiri tekme. Gostovale bodo še 10. decem
bra v Kočevju in teden kasneje v Semiču. D,G.

Sebastijan Vodlan in Vesna Vučajnk

Med pari sta nastopila dva plesna para in sicer Vesna 
Vučajnk in Sebastijan Vodlan ter Špela Petrovič in Špela 
Lenič. V zelo močni svetovni konkurenci 28 parov sta se 
Vesna in Sebastijan uvrstila polfinale, obe Špeli pa sta zasedli 
27. mesto. Lukčevi plesalci so nastopili še v nekaterih drugih 
kategorijah, vendar so se uvrstili tik za polfinale.

kolesarstvo
Rok odlično vrtel 
pedala

Vipava - V soboto je bila 
razglasitev rezultatov za sloven
ski pokal v kronometru vzponih 
in cestnih dirkah za vse starost
ne kategorije. Med desetimi 
kolesarji in eno kolesarko z li
cenco Kolesarske zveze Slo
venije iz Kolesarskega kluba 
Krško, ki so se letos udeleževali 
dirk za SLO Pokal, se je na
jbolje izkazal mlad in perspek
tiven kolesar Rok Grilc, ki je 
v posebni razvrstitvi po disci
plinah dosegel 1. mesto v vzpo
nih in na cestnih dirkah ter 2. 
mesto na kronometrih.

ju-jitsu
Mladi “katanci” 
ekipno drugi

Maribor - V organizaciji 
Ju-jitsu zveze Slovenije in 
JJK Maribor -Tabor je 
potekalo državno prvenstvo 
v ju-jitsu tehnikah za otroke 
do 15 let starosti. Na tekmo
vanju je nastopila tudi 20- 
članska ekipa DBV Katana 
iz Globokega, katere tek
movalci so dosegli več 
odmevnejših rezultatov, saj 
so se mnogi uvrstili na eno 
od prvih treh mest, ekipno 
(seštevek vseh kategorij) pa 
so bili Katanini tekmovalci 
drugi.

Motor:
' vrstni, bencinski štirivalj
ni
'Prostornina: 2261 cm3 
' največja moč: 260 KM 
(191 kW)
'navor 380 Nmpri 3000/min

Lukec na svetovnem 
prvenstvu

Reisa - Pretekli teden je v nemčiji potekalo svetovno 
prvenstvo za pionirje, mladince in člane v stepu. V množici 
preko 600 plesalcev in plesalk iz 28 držav sveta seje prven
stva udeležilo tudi sedem članov Plesnega kluba Lukec Krško.

Mladinec Matic Drakulič je odplesal svojo točko Poštaija in 
navdušil ter na koncu osvojil 8. mesto, torej tik pred finalom.

Člani so najprej tekmovali v novi kategoriji na svetovnih 
prvenstvih, ki so jo poimenovali Trios. Krški klub so za
stopali Vesna Vučajnk, Sebastijan Vodlan in Luka Vod
lan. Po odličnem nastopu, s katerim so prav tako navdušili 
občinstvo, so za las zgrešili finalni nastop in pristali na 
nehvaležnem 7. mestu. Kljub temu je ta rezultat drugi 
najboljši rezultat izmed vseh slovenskih tekmovalcev v kat
egoriji članov na tem SP.

V Ljubljani pa je minulo soboto potekal še Malejev 
memorial, ki so se ga prav tako udeležile gimnastičarke 
krškega Raina. V kategoriji deklic 4. državni nivoje ekipa 
v postavi Vodeb, Zibert in Metelko še izboljšala rezultat 
iz Brežic in osvojila ekipno 2. mesto, v posamezni 
konkurenci pa je bila Ana Vodeb spet tretja, Lara Žibert 
in Maruša Metelko pa sta dosegli boljši rezultat kot v 
Brežicah, Lara je bila šesta in Maruša deseta.

Lara Žibert, Ana Vodeb in Maruša Metelko

Holyjev in Malejev memorial
Brežice, Ljubljana - Tudi rekordno število deklic, kar 

letos se je v Brežicah zgodil 97, ki so tokrat tekmovale po 
tradicionalen že 36. Holyjev novem - nivojskem sistemu, 
memorial v moški in ženski in sicer od prvega do četrtega 
športni gimnastiki. Dečki so nivoja. Med posavskimi gim- 
tekmovali v obveznih, deklice nastičarji so sodelovali tako 
Pa tudi v prostih vajah. Ude- člani brežiškega Sokola kot 
ležilo se gaje 26 dečkov in tudi krškega Raina. Tako deč-

Anketa iz leta 2004 (izvedb 
s° jo v petih največjih evrop- 
stah državah) je pokazala, da 
J® bila privlačna zunanja ob- 
lka v večini primerov osnov

ni razlog za nakup Mazde6. 
'3e več - dizajn je bil najpo
membnejši za kar 83 odstotkov 
vPrašanih Špancev, 72 od
stotkov Italijanov, 60 odstotkov 
'mncozov in Angležev ter 45 

(>clstotkov Nemcev. Ker Slo- 
Venci sodimo v Evropo, sem 
Pfepričan, da bi primerljive 
r®zultate zabeležili tudi pri 
mts. Verjamem pa tudi, da 
malika ni vse, zaradi česar1 
tauzda6 MPS ne ponuja zgolj 
Privlačne, zdaj že znane

fiVTOnOBILiZEf'!
Mazda6 2.3i MPS

zoom-zoom (čeprav športno 
prirejeno) oblike, pač pa tudi 
športne dodatke v notranjosti 
in motor, ki ga kar razganja 
od moči.

Pogled od zunaj najprej raz
krije športno naravnanost 4- 
vratne limuzine, na kateri so 
vidni rahli popravki zadnjega 
“facelifta”. V primerjavi s se
rijsko limuzino je MPS seve

da očitno športna ne glede na 
zorni kot, iz katerega jo opa
zujemo (jasno, najraje jo 
vsakdo vidi kar iz notranjos
ti). Mazda6 MPS je nasajena 
na velika in široka kolesa, ki 
kukajo izpod razširjenih blat
nikov, medtem ko spredaj in 
zadaj karoserijo zaključujeta 
športna odbijača z ustreznimi 
prezračevalnimi dodatki in

dvema ovalnima izpuhoma.
Razlika je opazna tudi v 

notranjosti z novo opremo, 
barvami in boljšimi materia
li, ki pa v primeru modela 
MPS sploh niso toliko opaz
ni, saj v oči najprej padeta us
njena, športna, električno nas
tavljiva sedeža, ki nudita 
tudi odličen bočni oprijem. 
Dobro vidne so še stopalke, 
prekrite z aluminijskimi ploš
čicami, poznavalcem pa kar 
zavre kri ob pogledu na izred
no kratko (in po izkušnjah) 
natančno ročico menjalnika.

• Zanimivo je, da v tako 
športni limuzini še vedno 
udobno sedijo štirje potniki in

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 240 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 6,6 s
- poraba po podatkih proiz
vajalca: 14,1/8/10,2 l/100km
- testno povprečje: 11,8 V 
100 km

daje tudi za nji
hovo prtljago 
prostora pov
sem dovolj. Le 
pogovarjajo se 
nekoliko težje, 
ker glasnost mo
torja seže v ka
bino, vendar ji 
ljubitelji šport
nih vozil prav 
radi prisluhne
jo. Posebno še, 
ko je za vola
nom nekdo z odločnejšo nogo 
in vsaj osnovnim znanjem 
športne vožnje. Takrat se 
MPS pokaže v pravi luči. 2,3- 
litrski bencinski motor moč 
in navor prenaša na cesto prek 
6-stopenjskega menjalnika in 
vseh štirih koles. Vse deluje 
neposredno in brezhibno, kot 
bi bilo prenešeno iz pravega 
dirkalnika.

Moč motorja in navor se 
potnikom kažeta neposredno. 
Občutki med pospeševanjem

so enaki, kot pri vzletanju 
aviona. Tudi zato je Mazda6 
MPS nekaj več. Za manj kot 
8 milijov in pol namreč ponu
ja izredne in neposredne 
športne občutke, obenem pa 
še zanesljivost in vzdržljivost, 
značilno za vse Mazde, ki ju 
potrjuje še triletna garancija. 
O varčnosti pa raje kdaj dru
gič, ko bomo vozili različico 
s turbodieselskim motorjem.

Aleksander Krebelj
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Imenovanje podžupanje občine Brežice

OBČINA

Brežice
Na podlagi 33.a člena Za

kona o lokalni samoupravi 
podžupana imenuje župan ob
čine izmed članov občinskega 
sveta. Statut občine Brežice pa 
v 34. členu določa, da ima ob
čina Brežice največ tri pod
župane.

Naloga podžupana je pred
vsem pomoč županu pri nje
govem delu ter opravljanje 
posameznih nalog iz pristoj

nosti župana, za katere jih žu
pan pooblasti. V primeru 
predčasnega prenehanja man
data župana opravlja funkci
jo župana do razpisa nado
mestnih volitev podžupan. 
Kadar ima občina več pod
županov, pa funkcijo župana 
v primeru njegovega predčas
nega prenehanja mandata op
ravlja podžupan, ki ga določi 
župan. Če tega ne stori, to 
funkcijo opravlja najstarejši 
podžupan. V času nadomeš
čanja opravlja podžupan te
koče naloge iz pristojnosti 
župana in tiste naloge, za kate
re ga župan pooblasti. V času, 
ko podžupan opravlja funkci
jo župana, nima pravice glaso
vati za odločitve občinskega 
sveta.

Kot župan občine Brežice 
sem se odločil, da na začetku

mandata imenujem le eno 
podžupanjo in sicer Patricio 
Čular, direktorico Mladin
skega centra Brežice. Patricia 
Čular je bila v tem mandatu 
izvoljena v Občinski svet ob
čine Brežice kot svetnica Slo
venske demokratske stranke.

Odločitev, da imenujem 
Patricio Čular za podžupanjo 
naše občine, temelji predvsem 
na njenih dosedanjih delovnih 
izkušnjah in sicer:

- izkušnje na področju med
narodnih razpisov - ocenje
valka projektov na razpisih 
programa Phare CBC in ocen
jevalka HEI Programa Mla
dina akcije EVS;

- izkušnje na področju med
narodnih razpisov - priprava, 
prijava in izvajanje projektov 
Leonardo, Mladina, Kultura 
2000, Phare, Interreg, Nor

veški finančni mehanizmi;
- izkušnje na področju do

mačih razpisov - na državni 
ravni razpisi vseh ministrstev 
in izvajalskih organizacij ter 
vsi razpisi na ravni občine;

- aktivna vloga pri pripravi 
Regionalnega razvojnega pro
grama Posavje 2007-2013;

-Fundraising - zbiranje 
sredstev za delo neprofitnih 
organizacij, izvajanje ne
profitnih projektov;

- projektno delo, ki zajema 
pripravo, vodenje in ocenje
vanje izvedbe projektov; pri
javo projektov na razpise; 
nadzor nad izvajanjem pro
jektov ter pripravo in vodenje 
razpisov za dodeljevanje ne
povratnih sredstev za nevladne 
okoljske organizacije.

Tako bo Patricia kot pod
županja delovala predvsem na

področju pridobivanja evrop
skih sredstev iz strukturnih 
skladov Evropske Unije. Pred 
nami je namreč pomembno 
obdobje, ko bo razpisov za 
omenjena sredstva veliko in 
takrat bodo občini zelo do
brodošle prej omenjene delov
ne izkušnje nove podžupanje.

Z novo podžupanjo sva se 
že dogovorila, da bo svojo 
funkcijo opravljala profe
sionalno, o čemer pa mora, na 
podlagi Zakona o lokalni sa
moupravi in Statuta občine 
Brežice, odločiti še Občinski 
svet občine Brežice.

Svojo odločitev o imeno
vanju profesionalne podžu
panje utemeljujem predvsem 
z dejstvom, da bi, če bi imeno
val neprofesionalno podžu
panjo, morali v občinski upra
vi zaposliti nekoga, ki bi bil

Ivan Molan
pristojen za področje pridobi
vanja evropskih sredstev.

Zaenkrat bom imenoval le 
eno podžupanjo, morda pa se 
bo kdaj sredi mandata pojavi
la tudi potreba po imenovan
ju še neprofesionalnega pod
župana.

Ivan Molan, 
župan

V ■

Slovenska ljudska stranka

V SLS občinskem odboru 
Brežice se zahvaljujemo vsem 
svojim volivcem, ki so se 
udeležili lokalnih volitev in s 
svojim glasom prispevali k 
zadovoljivemu uspehu stran
ke.

V občinskem svetu bodo v 
naslednjem štiriletnem man
datu naše interese predstavljati 
trije svetniki, ki bodo za
govarjali programe, predstav
ljene v času pred volitvami. 
Verjamemo, da bodo s plod
nim sodelovanjem z ostalimi 
političnimi strankami dosegli 
cilje, ki smo sijih zadali in ki 
so namenjeni predvsem Vam, 
cenjeni občani. S svojimi čla
ni bomo sodelovati tudi v raz
ličnih odborih občinskega sve
ta in tako poskušati zagotovi
ti Vaše potrebe na vseh pod
ročjih delovanja.

SLS v Brežicah se v teh 
dneh pripravlja na svoj letni 
občni zbor, kjer bomo raz
pravljali o dosedanjem delu in 
programu za vnaprej, hkrati 
pa bomo izvedli tudi volitve 
vseh organov znotraj stranke. 
Vabimo vse tiste, ki bi se žele

li vključiti v naše delovanje, 
da se nam pridružite pri ust
varjanju novih idej.

Za OO SLS 
vodja svetniške skupine 

Lado Križman

raK SOCIALNI 
DEMOKRATI

Občinski svet je s konstitu
tivno sejo 16. novembra začel 
svoj štiriletni mandat. Volivke 
in volivci ste socialnim demo
kratom nameniti tri svetniška 
mesta, za kar smo vam hva-

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA

SLOVENIJE

ležni. Zadovoljni smo, ker sta 
vse bolj prepoznavna smisel 
in vrednost politike, kakršno 
zastopa naš predsednik Borut 
Pahor, to pa je sodelovanje, 
dialog in konsenz ob zakonih 
in projektih, ki vodijo v gos
podarsko uspešnost in ohran
janje socialne države brez 
vnaprejšnjega izključevanja 
na osnovi ideoloških razlik.

S tega vidika tudi v občin
skem merilu svetniki SD pod
piramo županovo odločitev, 
da ne bo sklepal formalne 
koalicije, temveč bo sodelo
val z vsemi svetniškimi skupi
nami in se dogovarjal o pod
pori posameznim projektom. 
Seveda pa se ni bati, da te 
podpore ne bo največkrat 
imel, saj ima že samo svetniš
ka skupina, ki ji pripada, do
bro tretjino svetnikov. Svet
niki SD bomo občutljivi pri 
vseh tistih vprašanjih, pred

logih, projektih, ki se bodo 
nanašali na socialno varnost 
občank in občanov, pri čemer 
mislimo predvsem na nova 
delovna mesta, na ohranjanje 
javnega zdravstva, na reše
vanje stanovanjskih zadreg, 
na ohranjanje standarda otroš
kega varstva in njegovo ce
novno dostopnost, na skrb za 
ostarele ljudi. Podpirali bomo 
tudi prizadevanja ekološko 
osveščenih občanov, ki bodo 
v skrbi za preprečitev nadalj
nje degradacije našega pros
tora nasprotovali ne dovolj 
prepričljivo argumentiranim 
investicijam.

Veseli bomo vaših pobud, 
ki naj bi doživele odmev v 
občinskem svetu. Pokličite 
nas, dolžni smo se odzivati na 
vaše predloge in vprašanja.

Milena Jesenko, 
svetniška skupina SD

DeSUS
** vse gener&c^

Levi in desni
Bile so volitve! V svetniške klopi bodo sedli rdeči, beli* 

črni in za vzorec bledih, ki so se skoraj v ilegali prebili na 
konec svetniških klopi. Prva seja občinskega sveta in glej zlom; 
ka, ni več rdečih, belih in črnih. V svetniških klopeh sedi 
veliko sivih in nekaj "dontovih” ilegalcev. Zakaj sta nasprotni 
si ideologiji stopili skupaj? Ne verjemite, daje v interesu ob; 
čanov! Prvi imajo oblast in čast, drugi pa imajo vpliv ati delež 
v nekaterih podjetjih. Lov na občinski proračun se je pričeli 
Desnica ima dve požrešni levi roki! Kdo koga izkorišča? Vem0 
vsi, kdo plača! Psi lajajo, jadrnice plujejo...!

OO SNS, Janko Žalac

STRANKA EKOLOŠKIH GIBANJ SLOVENIJE

Krizni center za otroke 
in mladostnike Krško

CKŽ105, Krško 
041-886-208, 07/49-05-177

Ko si v stiski, ko nekoga potrebuješ, 
ko imaš težave doma..., 

lahko pokličeš ali prideš na pogovor, 
lahko pa pri nas tudi ostaneš. 

Dosegljivi smo 24 ur na dan vse dni v letu!
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ZAHVALA
Ob težki izgubi našega ljubega

TONETA ČERNOŠA
iz Brežic

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, nam izrazili 
ustno in pisno sožalje, darovali vence, cvetje in sveče ter z nami sočustvovali. Hvala 
Zvezi borcev Brežice in g. Cirilu za besede slovesa pa tudi pevcem za zapete pesmi in 
izvajalcu Tišine. Prav lepa hvala župniku g. Kšeli za opravljen obred, g. Lešu za orga
nizacijo pogreba in cvetličarni Tina za izbrano cvetje. Hvala patronažni sestri Barbari za 
obiske na domu, enako tudi gospe Tatjani in gospe Roziki s Centra za socialno delo za 
vso njuno skrb in nego v času njegove bolezni. Hvala tudi našima Aniki in Marjani za 
veliko pomoč.

Žalujoči: vsi njegovi

ZAHVALA
Utihnil je tvoj glas, obstalo tvoje zlato je srce, 
sledi ostale so povsod od dela tvojih pridnih rok.
Rada si delala, rada živela, družino svojo rada imela.
Zdaj, ko te več med nami ni, vemo, koliko nam pomenila si.

Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame, 
sestre, tete, svakinje in botre

FRANCKE ERBAN
iz Brežine

izrekamo iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in zdravstvenemu osebju 
za vso pomoč med njeno boleznijo. Hvala za cvetje, sveče, denarno pomoč in svete maše. 
Zahvala g. župniku in gospe Heleni za lepe in čutne besede ob odprtem grobu, kvartetu 
trobil za zaigrane melodije, izvajalcu Tišine, praporščakom in g. Žičkaiju za pogrebne storitve. 
Vsem še enkrat hvala.

Žalujoči: vsi njeni

ZAHVALA
Ob nenadomestljivi izgubi našega dragega

STANETA ČERNOŠA
iz Curnovca pri Sromljah

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste v najtežjih trenutkih življenja prisluhnili naši 
bolečini, bili v mislih z nami, nam stali ob strani, izrekli sožalje, darovali cvetje, sveče 
in za svete maše, nam denarno pomagali in ga v tako velikem številu spremili na njegovi 
prerani zadnji poti. Posebno hvaležnost izrekamo dobrim sosedom za vsestransko pomoč, 
članom Sveta KS Sromlje, vsem društvom, govorniku za poslovilne besede ter pevcem za 
tako lepo izbrane in zapete pesmi. Hvala vsem nekdanjim sodelavkam in sodelavcem, ki 
nas niso pozabili. Iskrena hvala g. župniku za lepo in sočutno opravljen obred ter zdravstveni 
službi, ki seje trudila vrniti jnu zdravje in življenje. Prisrčna hvala vsem, ki ste našega 
Staneta imeli radi, ga spoštovali in ga boste ohranili v lepem spominu.

Žalujoči: vsi njegovi, ki ga bomo neizmerno pogrešali

ZAHVALA
Niti zbogom nisi rekla, 
niti roke nam podala, 
smrt te vzela je prehitro, 
a v naših srcih boš ostala.

Ob boleči in prerani smrti naše drage mame, stare mame, 
tašče, sestre, tete in svakinje

MINKE KLEMENČIČ
iz Poštene vasi 8

se najtopleje zahvaljujemo prijateljem, sosedom in znancem ter sodelavcem Term Čatež za 
darovano sveto mašo, cvetje, sveče in denarno pomoč. Hvala osebju Zdravstvenega domaBrežice, 
g. župniku iz Podbočja za lepo opravljen obred ter g. Žičkaiju za organizacijo pogreba. Hvala 
tudi vsem tistim, ki jih v zahvali nismo imenovali, a ste nam kakor koli pomagali. Vsem še 
enkrat, iskrena hvala.

Žalujoči: hčerka Zdenka z družino in ostalo sorodstvo

ZAHVALA
Zdaj se spočij, izmučeno srce, zdaj se spočijte zdelane roke. 

Zaprte so utrujene oči. Le moja drobna lučka še brli.
(Svetlana Makarovič)

Ob boleči izgubi moje drage mame

BRANKE VUČAJNK
iz Rigonc

se iskreno zahvaljujem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče ter za spremst
vo na njeni zadnji poti. Posebna zahvala Furlanovim in ostalim sosedom za vso pomoč 
in besede tolažbe. Hvala g. župniku, g. Žičkarju, vsem pevcem, Godbi na pihala Loče, 
g. Staniču za zaigrano Tišino ter govornikoma gospe Ani Deržič in g. Jožetu Blažinču. 
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoča: hčerka Jasna z družino

Na nebu bodo 
ptički žvrgoleli, 
tebi, draga mama, 
bodo pesem peli, 
mi pa si bomo zaman želeli, 
da bi slišali tvoj glas.
Odšla si tja, 
kjer ni bolečin, 
a nate ostal bo 
večen spomin.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše ljube mame, 
babice, prababice, 
praprababice, tete in botre

MARIJE ŽERJAV
iz Curnovca pri Sromljah

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste nam v 
teh težkih trenutkih stali ob strani, darovali cvetje, sveče, za svete maše in nam izrekli sožalje. 
Zahvaljujemo se dr. Robičevi za dolgoletno zdravljenje, g. župniku Janezu Turineku za lepo 
opravljen cerkveni obred in govorniku g. Jelčiču za besede slovesa ob odprtem grobu. Iskrena 
hvala cerkveno-ljudskimpevcem s Sromelj za lepo petje, MPZ Sromlje za zapete žalostinke in 
podarjene sveče. Hvala organizaciji Zveze borcev Sromlje za podaijen venec in nosilcu prapoija, 
pa tudi Zvezi borcev Artiče. Hvala PGD Sromlje za darovane sveče. Posebna zahvala vaščanom 
Zg. Pohance in Zdol za darovane sveče in svete maše. Zahvala velja tudi Društvu kmetic 
Sromlje za podarjene sveče ter g. Žičkaiju za lepo opravljene pogrebne storitve. Iskrena hvala 
vsem, ki ste z nami v tako velikem številu našo mamo spremili na njeno zadnjo pot. Hvala 
vsem, ki ste pokazali, da ste jo imeli radi in jo spoštovali.

V globoki žalosti: vsi njeni

ZAHVALA
v

Ob boleči izgubi naše drage mame, tašče, 
stare mame in prababice

ROZIKE ŽUPEVC
z Raven pri Zdolah

se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, sodelavcem, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče, plačilo maše in darovanje v dobrodelni 
namen. Zahvala pogrebni službi in g. kaplanu za dostojanstveno in občuteno opravljen 
pogrebni obred, Društvu upokojencev za spremstvo s praporom ter pevcem za v srce 
segajoče petje. Hvala še enkrat vsem, ki ste se v dveh žalostnih dneh poklonili njenemu 
spominu, jo ob sončnem zahodu pospremili na njeni zadnji poti in vsem tistim, ki seje 
boste spominjali z lepo mislijo v srcu.

Vsi njeni

V SPOMIN
25. novembra sta minili dve 

žalostni leti, odkar je 
k večnemu počitku odšla naša 

ljuba žena in mama

JOŽICA SATLER
iz Brežic

Zahvaljujemo se vsem, ki jo ohranjate v lepem 
spominu, ji prižigate sveče in postojite ob njenem pre
ranem grobu.

Mož Franc ter sinova Uroš in Aleš

mali oglasi

Prodamo opremljeno dvosob
no stanovanje v okolici Bre
žic. Pokličite 041-844-497.

Prodam Peugeot 106, letnik 
1999. Pokličite 041-745-966.
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Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.0.0., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice
Odgovorna urednica: Lidia Zbašnik

Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev - 1 EUR (preračunano po centralnem tečaju: 1 EUR = 239,640 SIT ).
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07/49-91-250, telefax : 07/49-91-253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 

Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07/49-91-250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 
Naročniški oddelek - telefon 01/58-80-276, elektronska pošta: narocnina@salomon.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Število tiskanih izvodov: 5.000 

Vsebine na straneh Lokalne skupnosti in Kultura pripravljamo ob podpori Ministrstva za kulturo RS.
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.__________
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Godba Blanški vinogradniki je na povabilo slovenskega pros
vetno kulturno- športnega društva iz Berlina, ki ga vodi roja
kinja Anica Kraner iz Dolge vasi pri Krškem, nastopila v dvo
rani televizijskega stolpa v Berlinu. V vrtečem se stolpu na 
višini 207,5 m so blanški godbeniki navdušili s svojim nasto
pom, v katerem so preigravali Slakove in Avsenikove viže, kot 
vokalista pa sta nastopila zakonca Mihelin. Poleg Slovencev, 
ki živijo v Berlinu in okolici, so prišli na koncert tudi pred
stavniki drugih društev, ki delujejo v Nemčiji, ter kulturni atašeji 
evropskih držav. Večer je potekal tudi v znamenju slovenske 
kulinarike, saj blanški vinogradniki v Berlin niso odšli praznih 
rok. Blanške ženske in še nekateri sponzorji so namreč prispe
vali obilico dobrot, med katerimi je pomembno mesto igral 
tudi dolenjski cviček. Blanški vinogradniki so si ogledali Ber
lin, obiskali župnika Dorija in pri njem živečega študenta Boruta 
Zidarja z Blance. Ogledali pa so si tudi znamenita 
Brandenburška vrata, ki so jih odnesli celo domov kot spomin. 
Umetniško sliko teh vrat jim je namreč podarila predsednica 
slovenskega društva Anica Kraner.

S pravočasnim, domiselnim in dobro usklajenim dogovarjan
jem, pa tudi pametnim lobiranjem, je v politiki mogoče doseči 
marsikaj. Tudi sedež v občinskem svetu ali predsednikovanje 
krajevni skupnosti. To sta letos dodobra dokazala dva Pišečana, 
sicer iz povsem različnih političnih opcij, ki pa želita dobro 
svojemu kraju. Dosedanji predsednik krajevne skupnosti Uroš 
Škof se je preselil v Brežice in se na listi LDS zavihtel v občinski 
parlament. Tam je zadnja leta sedel Peter Skrivalnik (SNS), 
letos pa izpadel, toda zato doživel podporo v domačem kraju in 
z glasovi vseh postal predsednik KS. Posredi je nedvomno tudi 
njegova aktivnost okrog oživljanja in prenove pišečkega gradu.

Vse bolj očitno postaja, da dobivajo Brežice v prestižnem 
spopadu s Krškim pomembno prednost. Izgradnja sodobne 
stavbe sredi mesta jim obeta sedež upravnega okraja, v Brežice 
seje preselila posavska izpostava uprave za zaščito in reševanje 
in na vselitev čaka novo poslopje ob Savi, kjer bo sedež več 
sto policistov, ki bodo zavarovali južno mejo. In ne gre pozabiti, 
daje “zamrznjenih” še nekaj priložnosti, ki bi utrdile Brežice 
kot središče posavske pokrajine. To je selitev inšpekcijskih 
služb iz Krškega v Brežice, kamor naj bi namreč umestili še 
posavski center za socialno delo. Ni nepomembno, če bi Brežice 
dobile tudi rečno pristanišče na Savi.

Pred skoraj 40 leti seje takratna država odločila, da popiše 
gospodinjstva, premeri nepremičnine in prešteje živino na 
kmetijah. Starejša Sevničanka se še dobro spominja, kako 
natančen s podatki je bil popisovalec, ki jim je premeril 
notranjost sob in kako so po kmetijah “tuhtali”, koliko živali 
lahko zatajijo, da ne bo sumljivo. Iznajdljivi popisovalec je 
imel v žepu koruzo in ko je stopil k hiši, je začel vabiti kokoši: 
“Pi-pi-pipike...” Te so pritekle in štetje se je začelo.

Dolgotrajni gradbeni posegi v brežiško podzemlje delajo sive 
lase meščanom ob Cesti prvih borcev, še bolj pa lastnikom 
lokalov ob njej in na Kržičnikovi ulici, ki jim je močno upadel 
obisk kupcev. Glavna mestna ulica je že več mesecev prekopana, 
bila je tudi zaprta za promet, ki je še vedno oviran. In nič ne 
kaže, da bo kmalu bolje, saj je treba vložiti skupno šest različnih 
vodov in zaradi povezav do posameznih hiš bo cestišče treba 
še večkrat prekopavati. Še sreča, da je investitorjem večji del 
jeseni ustrezalo vreme.

Brežiški občinski svetnik Hrvoje Oršanič je bil osupel, kako 
neusklajeno ministrstva “gospodarijo” s prostorom, ko gre za 
snovanje razvojnih projektov. Za letališče Cerklje ob Krki naj 
bi bila po njegovih informacijah predvidena lokacija za 
odmetavanje neeksplodiranih bomb iz letal na območju, kjer 
je zarisana brežiška hidroelektrarna! Se je ta svetla ideja 
načrtovalcem morda porodila ob odprtju HE Boštanj, ko je 
akrobatski letalec zganjal vragolije tik nad objektom?

Predsednik Računskega sodišča Igor Šoltes jev službi nad
zornik nad porabo javnih sredstev, v prostem času pa basist 
rockovske skupine “Ni važn”. Revidiranci sprašujejo, na kat
ere strune naj brenkajo, da bi še za napake v njihovih postop
kih ta pedantni pravnik kdaj rekel: “Ni važn!”

Potem ko smo v prejšnji številki SavaGlasa opozorili, da neka
teri niso v ustreznem zakonskem roku odstranili volilnih 
plakatov, so LDS-ov plakat v Sp. Pohanci le prepleskali. Ven
dar pa naša opozorila niso bila dovolj za vse, saj je na brežiški 
obvoznici še vedno “spominek” na letošnje lokalne volitve. 
Zakon o volilni kampanji določa, da morajo organizatorji 
volilne kampanje najkasneje v 15 dneh po dnevu glasovanja 
odstraniti vse svoje plakate in druga volilno propagandna 
sporočila s plakatnih mest. Rok za odstranitev plakatov je bil 
torej že pred enim mesecem.

ROŽMANsi ndiol
v mišku DECEMBRU vam iidiiamo kjvaSj žsut

VREME
NAPOVED VREMENA 
ZA SLOVENIJO 
7. december 2006

Danes in jutri bo pretežno 
oblačno, občasno bo rahlo de
ževalo. Padavine bodo moč
nejše v goratem svetu zahodne 
Slovenije, snežilo bo nad 1700 
m nad morjem. Le na severo
vzhodu Slovenije bo še delno 
jasno. Pihal bo jugozahodni 
veter, ob morju jugo.

Petek Sobota Nedelja

9/16° C 6/13° C 2/8° C

NAJ-POSAVKA ali NAJ-POSAVEC
SavaGlas ponovno pričenja akcijo, v kateri boste bralci izbrali naj-Posavko ali naj-Posavca 
za leto 2006.

Med nami je namreč veliko posameznikov, ki po uspešnosti izstopajo na gospodarskem, 

vzgojno-izobraževalnem, kulturnem, športnem področju ali v lokalni skupnosti, 
in bi si po vašem mnenju zaslužili tak časten naziv.

Izpolnite glasovnico in jo čimprejpošljite na naslov: SavaGlas, Tkg izgnancev IZ 8250Brežice

Akcija bo trajala do konca januarja 2007, ko bomo naj-Posavko 

ali naj-Posavca razglasili na javni prireditvi.

Na zaključni prireditvi bomo nekaj glasovalcev izžrebali in nagradili z lepimi nagradami.

| GLASOVNICA
| Naj-Posavka/naj-Posavec je _______________________________________
I

Ime, priimek in naslov pošiljatelja ________________

__J


